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KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Kocaeli 
sanayinin çok dar bir alanda 

üretim yaptığına dikkat çekerek Tür-
kiye ekonomisine Kocaeli desteğinin 
artması için yeni sanayi parselleri 
üretilmesi gerektiğini,bu kapsamda 
‘Islah OSB’lerin’ de değerlendirilmesi 
gerektiğini söyledi. 

Kocaeli’ye gelen yerli ve yaban-
cı sermayenin bölgesel imkanları 
değerlendirerek seçici davrandığına 
işaret eden Ayhan Zeytinoğlu, hantal 
kalacak bir işletmenin Kocaeli’ye ya-
tırım yapmasının mümkün olmadığını 
kaydetti. 

Kocaeli’de sanayi parsellerinin 
Türkiye’ye göre oldukça pahalı ol-
masının da yerli yabancı yatırımcının 
seçici tavrında etkili olduğuna dikkat 
çeken Zeytinoğlu güncel makro eko-
nomik gelişmeler hakkında değerlen-
dirmelerde bulunarak şunları söyledi:

İHRACAT
Nisan ayında ihracat yüzde 24,6 

artışla yeni bir rekor kırarak 23 mil-
yar 364 milyon dolara çıktı.  İhracat 
mart ayının da yüzde 2,8 üzerinde.
Buradan tüm ihracatçılarımızı kutlu-
yorum. 

Bu arada hammadde ihracatında 
yüzde 30,7, yatırım mali ihracatında 
yüzde 40,6, tüketim malı ihracatın-
da da yüzde 12,7 artış gözleniyor.

En fazla ihracat yaptığımız ilk 
beş ülke arasında Almanya 2 milyar 
2 milyon dolar ile ilk sırayı alırken 
bu ülkeyi sırasıyla ABD, İngiltere, 
İtalya ve Irak izledi. 

En büyük ticari partnerimiz olan 
AB’ye ihracat yüzde 29,2 artışla 9 
milyar 889 milyon dolar ile ilk sırayı 
aldı.

İTHALAT
İthalat yüzde 34,9’luk artışla 29 

milyar 466 milyon dolara çıkarken 
mart ayına göre yüzde 4,6’lık bir 
düşüş yaşandı. 

Nisan’da yatırım malları itha-
latı yüzde 11,5, hammadde ithalatı 
yüzde 44,9 artış gösterdi. Tüketim 
malları ithalatı ise yüzde 7,5  gerile-
di. Bu gerilemeyi olumlu değerlen-
diriyoruz.

DIŞ TİCARET AÇIĞI
İthalatın ihracattan hızlı artması 

nedeniyle dış ticaret açığının yüzde 
98,1 artışla 6 milyar 102 milyon do-
lara yükselmesı cari açığı artıracak 

gelişme. İhracatın ithalatı karşıla-
ma oranı ise yüzde 85,9’dan yüzde 
79,3’e geriledi. 

  
DÖVİZ KURU

Reel efektif döviz kuru endeksi 
mart ayına göre nisanda TL’nin de-
ğerlendiğini gösteriyor. ÜFE bazlı 
reel kur endeksi mart ayında 77,60 
iken nisanda 82,17’ye yükseldi. 

Endeksin 100 olması durumun-
da dolar nisan ayında 16,0989 TL 
olması gerekiyordu. ÜFE bazlı REK 
üreticiler olarak maliyetlerimizi 
daha iyi yansıtıyor. Buna göre; 
kurun mevcut durumu aştığını 
rekabetçi kurdan uzaklaşmaya 
başladığımızı gözlüyoruz. 

Enflasyona ezilmeyen ve öngö-
rülebilir kur olmalı. İthalat tarafın-
da baktığımızda da rekabetçi kur, 
üretebilme imkanı olan ürünlerin 
ülkemizde üretilmesine de yönlen-
diriyor.

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımız-

da nisan ayında TÜFE aylık yüzde 
7,25 artışla yıllık yüzde 69,97’ye, 
ÜFE aylık yüzde 7,67 artışla yıllık 
yüzde 121,82’ye çıktı. 

“

Kocaeli’de yeni sanayi alanları 
üretilmesine ihtiyaç var

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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Yükselişte girdi fiyatlarındaki ar-
tışların etkisini görüyoruz. Bu arada 
ÜFE ile TÜFE arasındaki fark 51,85 
puana çıktı. ÜFE’den oluşacak ma-
liyet baskısı maalesef önümüzdeki 
dönem TÜFE’ye yansıyacaktır. 

KAPASİTE KULLANIMI
Nisan ayı kapasite kullanım oranı 

geçen yıla göre 1,9 puan, mart ayına 
göre 0,5 puan artışla yüzde 77,8’e 
çıktı. 

Kocaeli’de kapasite kullanımı ise 
hem geçen yıla göre hem aylık bazda 
0,4 puan artışla yüzde 71,4’e çıktı.  

Mart ayında yıllık sanayi üretimi 
aylık yüzde 1,8 gerilemesine karşın 
yıllık yüzde 9,6 artış gösterdi. Yıllık 
bazda gerçekleşen artışı olumlu 
değerlendiriyoruz.

Aylık bazda baktığımızda ise 
kapasite kullanım oranları, ihracat 
rakamları gibi öncü göstergelerin 
iyi olduğu dönemde, sanayi üreti-
minde daha iyi veriler gelebileceğini 
bekliyorduk.

Buna karşın mart ayında toplam 
sanayi üretimi yüzde 1,8 gerilerken 
sermaye malı üretimindeki yüzde 
10’luk gerileme, geleceğe yönelik ya-
tırım ve büyümeye işaret ettiğinden, 
izlenmesi gerektiğini düşünüyoruz.

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı mart ayında geçen 

yılın aynı ayına göre 1,6 puan geri-
lerken, şubat ayına göre 0,4 puan 
artışla yüzde 11,5 olarak gerçek-
leşti.

Şubat’tan marta çalışabilir 
nüfus 71 bin kişi artarken, istih-
dam edilenler 59 bin kişi gerilemiş 
görülüyor. 

Mart itibariyle toplam istih-
damın şubattaki 30 milyon 15 bin 
kişiden martta 29 
milyon 956 
bin kişiye 
gerilediği 
gözlenirken, 
nüfusa oranla 
çalışan sayısının 
daha yüksek 
seviyelere 
ulaşmasını 
bekliyoruz.

KOCAELİ’DE SANAYİ ALANLARI
Türkiye yüzölçümü yaklaşık 78 

milyon hektar. Türkiye’deki sanayi 
alanları toplam 278 bin 229 hek-
tar TR yüzölçümünün sadece yüz-
de 0,36’lık bölümü sanayi alanı. )

Ülkemizdeki sanayi alan oranı-
nı Almanya, İtalya ve Fransa gibi 
gelişmiş ülkeler ile kıyasladığı-
mızda onların yüzde 1,4 ile yüzde 
4,4 arasında sanayi alanına sahip 
olduklarını görüyoruz. 

Ülkemizdeki sanayi alanları-
nın yüzde 39,3’ü Organize Sanayi 
Bölgesi alanına ait iken, yüzde 7’si 
Küçük Sanayi Sitesi, yüzde 5,6’sı 
Endüstri Bölgesi, yüzde 0,9’u da 
Serbest Bölge alanına aittir.

İlimize bakacak olursak Kocaeli 
yüzölçümü 339 bin 700 hektar. 
İlimizdeki sanayi alanları toplamı 
6 bin 487 hektar. İlimiz yüzölçü-
münün sadece yüzde 1,9’luk kısmı 
sanayi alanı. 

Sanayi alanının büyüklüğü açı-
sından iller sıralamasında Kocaeli 
ilk 15 il arasında yer alıyor. 

Türkiye’deki toplam Organize 
Sanayi Bölgesi Alanları 109 bin 
140 hektar. Kocaeli 4.030 hektar-
lık alan ile sıralamada yedinciliği 
alıyor. 

Sanayi istihdamının büyüklüğü 
açısından illerin Türkiye içindeki 
payı sıralamasına baktığımız-
da Kocaeli yüzde 5,1’lik oran ile 
İstanbul, Ankara, Bursa ve İzmir’in 
ardından beşinci sırada yer alıyor. 

Sonuç olarak; Türkiye imalat 
sanayine yüzde 13 katkı sağlayan 
ilimiz diğer illere göre çok daha 
ufak bir alanda üretim yap-
maya çalışıyor.Bu sebeple 
ilimizde yeni sanayi 
parsellerine ihtiyaç 
olduğunu düşü-
nüyoruz. 

TL ÖDEME ZORUNLULUĞU
Bilindiği üzere, Menkul satış söz-

leşmelerinde Türk Lirası ile ödeme 
zorunluluğu getirildi. Bununla ilgili 
tebliğ Resmi Gazete’de yayınlan-
dı. (Türk Parası Kıymetini Koruma 
Hakkında 32 Sayılı Karara İlişkin 
Tebliğ’de Değişiklik Yapılmasına Dair 
Tebliğ-19 Nisan 2022) Düzenleme ile 
birlikte, Türkiye’de yerleşik kişilerin, 
menkul satış sözleşmelerine konu 
ödeme yükümlülüklerinin, Türk para-
sı cinsinden yerine getirilmesi ve ka-
bul edilmesi zorunluluğu başlatıldı.

Bu değişikliğin; firmalarımız 
açısından hammadde tedarik ayağın-
da bürokratik zaman kayıpları, kur 
riskleri ve fazladan ödenecek banka 
komisyonlarına sebebiyet vereceğini 
görüyoruz. Bu tür tebliğ ve yönetmelik 
değişikliklerinde uygulamada yaşa-
nabilecek belirsizliklerin netleş-
tirilmesi 
gerek-
tiğini 
düşü-
nüyo-
ruz.

“
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Türkiye Odalar 
ve Borsalar 
Birliği’nin (TOBB) 

78. Genel Kurul Toplan-
tısı, elektronik ortamda 
gerçekleştirildi. 

Genel Kurul Başkan-
lığını Necdet Takva’nın 
yaptığı Genel Kurul’da 
TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, TOBB 
Yönetim kurulu Üye-
leri ve TOBB Konsey 
Başkanları salonda 
hazır bulunurken, 81 
ilden TOBB Delegeleri 
ise elektronik ortamda 
katıldı. 

Toplantıda, Hesap-
ları İnceleme Komis-
yonu Başkanı Sedat 
İşeri, Mevzuat Komis-
yonu Başkanı Fahrettin 

Özün, Ekonomik Raporu 
İnceleme Komisyonu 
Başkanı Ferhat Çağla-
yan, Dilekleri İnceleme 
Komisyonu Başkanı 
Ahmet Ozan Kara, 
Avrupa Birliği Uyum 
Komisyonu Başkanı 
Göksel Başar, Dış İlişki-
ler Komisyonu Başkanı 
Dursun Dağdelen, Vergi 
Komisyonu Başkanı 
Abdulkadir Hastaoğ-
lu, Ekonomi Politikası 
Komisyonu Başkanı 
Nurettin Karslıoğlu ve 
Basın ve Yayın Komis-
yonu Başkanı Semra 
Tozaraydın tarafından 
komisyon sunuşları 
gerçekleştirildi. 

Türkiye-İspanya Or-
tak Ekonomi ve Ticaret 

Komisyonu (JETCO) 2. 
dönem toplantısı dola-
yısıyla İspanya’nın baş-
kenti Madrid’de resmi 
temaslarda bulunan 
Ticaret Bakanı Mehmet 
Muş, gönderdiği video 
mesaj ile Genel Kurulun 
hayırlı olmasını diledi.

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, Genel 
Kurul sonrası sosyal 
medya hesabından 
yaptığı paylaşımda, “81 
il ve ilçelerden katılan 
tüm delegelerimize 
teşekkür ediyorum. 
Oda ve Borsalarımızla 
birlikte üyelerimizin sı-
kıntılarını takip etmeye, 
dile getirmeye ve çö-
züm üretmeye devam 
edeceğiz” dedi.-

TOBB 78. Genel Kurulu, elektronik 
ortamda yapıldı

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 
Genel Kurul sonrası 
sosyal medya hesabından 
yaptığı paylaşımda, “81 
il ve ilçelerden katılan 
tüm delegelerimize 
teşekkür ediyorum. Oda 
ve Borsalarımızla birlikte 
üyelerimizin sıkıntılarını 
takip etmeye, dile getirmeye 
ve çözüm üretmeye devam 
edeceğiz” dedi.-

[tobb’dan ►
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Türkiye Odalar 
ve Borsalar 
Birliği’nin (TOBB) 

Başkanı M. Rifat Hi-
sarcıklıoğlu, TOBB 78. 
Genel Kurulu kapsa-
mında, TOBB Genel 
Kurul Divanı ve TOBB 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
ile birlikte Anıtkabir’i 
ziyaret ederek, Ata’nın 
huzurunda saygı duru-
şunda bulundu. 

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu ile TOBB 
Genel Kurul Başkanı 
Necdet Takva, Anıt-
kabir Şeref Defteri’ne 
şunları yazdı:

“Aziz Atatürk,
Türkiye Odalar ve 

Borsalar Birliği’nin 
Genel Kurul Başkan-
lık Divanı ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri olarak, 
devletimizin kurucu 

ilkelerine ve hedefle-
rine bağlılığımızı, aziz 
hatıranıza saygıla-
rımızı arz etmek için 
huzurunuzdayız.

Türk iş dünyasının 
çatı kuruluşu olarak 
70’inci yaşımızı kutla-
dığımız bu sene 78’inci 
Genel Kurulumuzu 
gerçekleştiriyoruz.

Biz sizlerden ba-
ğımsızlığın kıymetini, 
birlik ve beraberlik 
halinde neleri başara-
bileceğimizi öğrendik.

Düşman kuvvetle-
rini bu topraklardan 
temizleyip; aydınlık, 
uygar, güzel günlerin 
temellerini atan size, 
tüm şehit ve gazileri-
mize şükran borçlu-
yuz.

Biliyoruz ki; Türk 
özel sektörü olarak 

bizlere düşen de harp 
meydanlarında kaza-
nılan başarıyı taçlan-
dıracak olan ekonomik 
mücadeleyi zafere 
ulaştırmaktır.

Daha fazla yatırım, 
daha fazla istihdam ve 
refah imkânı sağla-
maktır.

Bu yolda, asla 
yorulmadan çalışaca-
ğımıza dair verdiğimiz 
sözün sonuna kadar 
arkasındayız.

Hedef gösterdiğiniz 
bu yol, bizim en büyük 
ülkümüzdür.

Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kurul-
masında ve bugünlere 
gelmesinde emeği 
geçen herkesi, say-
gıyla ve şükranla yâd 
ediyoruz.

Ruhunuz şad olsun. 

TOBB, Ata’nın huzurunda

Türk iş dünyasının 
çatı kuruluşu olarak 
70’inci yaşımızı 
kutladığımız bu sene 
78’inci Genel Kurulumuzu 
gerçekleştiriyoruz.

Biz sizlerden 
bağımsızlığın kıymetini, 
birlik ve beraberlik halinde 
neleri başarabileceğimizi 
öğrendik.

Düşman kuvvetlerini bu 
topraklardan temizleyip; 
aydınlık, uygar, güzel 
günlerin temellerini 
atan size, tüm şehit ve 
gazilerimize şükran 
borçluyuz.
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Avrupa Günü Bisiklet Etkinliği’nde yüzlerce kişi pedal çevirdi

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) AB 
Bilgi Merkezi, beşinci bisiklet 
etkinliğini yine yoğun bir katı-

lımla gerçekleştirdi. Her yıl 9 Mayıs’ta 
kutlanan Avrupa Günü çerçevesinde 
‘Avrupa Günü Bisiklet Etkinliği’ 200’ü 
aşkın bisiklet tutkunu ile gerçekleş-
tirildi. Katılımcılar hep birlikte pedal 

çevirmenin keyfini yaşadı.  Kocaeli Sa-
nayi Odası’ndan başlayıp Seka Kamp 
Alanı’na kadar pedal çeviren grup, geç-
tikleri güzergahlarda eğlenceli görün-
tüler oluşturdu. 

- Yoğun katılım gerçekleşti
Sabahın erken saatlerinde Kocae-

li Sanayi Odası Hizmet Binası önünde 
toplanmaya başlayan grup, burada 
dağıtılan tişörtleri, şapkaları ve ban-
danaları aldıktan sonra hazırlıklarını 
tamamladı. Etkinliğe; Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Koca-
eli Gençlik ve Spor Hizmetleri İl Müdürü 
İbrahim Aktürk, Gençlik ve Spor İl Mü-
dür Yardımcısı Ziyaülhak Sarıgül,  KSO 
Genel Sekreteri Memet Barış Turabi, 
Genel Sekreter Yardımcısı Egemen 
Mert ile KSO personeli katılım sağladı. 
Ayrıca bisiklet kulüpleri de etkinliğe 
ilgi gösterdi. Saat 09.00’da başlangıç 
düdüğünün çalmasıyla etkinlik başla-
dı.  Güzergah boyunca renkli görüntü-
lere sahne olan etkinlik kapsamında 
Köseköy’de kısa bir su molası verildi.

- Zeytinoğlu: Etkinlik, 19 Mayıs 
haftasında daha da anlam kazandı

Daha sonra Seka Kamp Alanı’na ka-
dar durmaksızın pedal çeviren katılım-
cılar, kamp alanında turu tamamladı. 
Burada yapılan ikramları tadan ve kısa 
bir dinleme molası veren katılımcılara 
hitap eden KSO Başkanı Ayhan Zeyti-

noğlu, “Avrupa Günü çerçevesinde 
düzenlemiş olduğumuz bu keyifli et-
kinlik, 19 Mayıs Atatürk’ü Anma Genç-
lik ve Spor Bayramı Haftası’na da 
denk geldi ve daha da anlam kazandı. 

Katılım sağlayan herkese teşekkür edi-
yorum” dedi. 

Kocaeli Gençlik ve Spor Hizmetleri İl 
Müdürü İbrahim Aktürk de katılımcılara 
teşekkür etti. Bisiklet tutkunlarını Seka 
Kamp Alanı’nda karşılayan Kocaeli Vali 
Yardımcısı Ali Ada da “Böylesi güzel 
bir etkinliğe ev sahipliği yapan Kocaeli 
Sanayi Odası’nı ve AB Bilgi Merkezi yö-
netimi ile çalışanlarını kutladığını belir-
terek, tüm katılımcılara teşekkür etti. 
Etkinlik otobüslerle başlangıç noktası-
na dönülmesi ile son buldu.

Kocaeli Sanayi Odası AB Bilgi Merkezi’nin düzenlemiş olduğu ‘Avrupa 
Günü Bisiklet Etkinliği’ne bisiklet tutkunları yoğun ilgi gösterdi.  Kocaeli 
Sanayi Odası’ndan başlayıp Seka Kamp Alanı’na kadar süren etkinlikte 

200’ü aşkın kişi pedal çevirdi.
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Kocaeli’de Kimya Teknoloji Merkezi 
kurulması için imzalar atıldı

Türkiye ihracatının lokomotif 
sektörlerinden biri olan kimya 
alanında kritik bir hamle geldi. 

Sektörün test ve analiz ihtiyacını yer-
li ve milli imkanlarla karşılayacak ve 
yeni nesil bir ekosistemi oluşturacak 
Kimya Teknoloji Merkezi (KTM) için 
imzalar atıldı. Teknoloji ve İnovas-
yon Üssü Bilişim Vadisi’nde faaliyete 
geçecek ve Türkiye’de ilk olacak KTM, 
eğitim ve danışmanlık hizmetleri de 
sunan bir Ar-Ge merkezi olacak.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mus-
tafa Varank, KTM’nin sektörün ihti-
yaç duyduğu 209 testi yerli ve milli 
imkanlarla, uluslararası standartlara 
uygun şekilde yapacağını belirte-
rek “Kamu, sanayi ve üniversite iş 
birliğinin en güzel örneklerinden bir 
olacak bu merkezde kimya teknoloji-
leri geliştirecek yenilikçi start-uplar 
filizlenecek.” dedi.

İstanbul Kalkınma Ajansı’nın 
(İSTKA) desteği ile hayata geçirilen 
KTM, yüksek teknolojili ve katma de-
ğerli yerli ürün geliştirme hedefiyle 
yola çıktı. Türkiye’de ilk olacak KTM, 
alanında yeni nesil bir kimya eko-
sistemini kurmayı hedefliyor. KTM, 
Türkiye’nin Teknoloji ve İnovasyon 

Üssü Bilişim Vadisi’nde faaliyetlerine 
başlayacak.

KTM için imzalar vadide atıldı. 
Bakan Varank’ın nezaretinde İstan-
bul Kimyevi Maddeler ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği (İKMİB) Başkanı 
Adil Pelister ile Bilişim Vadisi Genel 
Müdürü A. Serdar İbrahimcioğlu, 
KTM’nin kuruluşuna ilişkin imzaları 
attı. Düzenlenen törene Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz, Ticaret Bakan Yar-
dımcısı Özgür Volkan Ağar ile sektör 
temsilcileri katıldı.

 MİLLİ TEKNOLOJİ HAMLESİ VİZYONU
Bakan Varank, törende yaptığı 

konuşmada Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan tarafından 2019 yı-
lında açılışı yapılan Bilişim Vadisi’nin 
Milli Teknoloji Hamlesi vizyonunun 
en somut adımlarından biri olduğunu 
söyledi.

270’TEN FAZLA AR-GE FİRMASI
Türkiye’nin doğuştan elektrikli 

otonom araç projesi Togg’un yaklaşık 
bin mühendis ile Ar-Ge faaliyetlerini 
vadide yürüttüğünü, Togg’un ortağı 
SİRO’nun elektrikli araçlar için batar-
ya teknolojilerini burada geliştirdiğini 

[sektör kimya ►

Kimya sektörünün test ve 
analiz ihtiyacını yerli ve milli 
imkanlarla karşılayacak ve 
yeni nesil bir ekosistemi 
oluşturacak Kimya 
Teknoloji Merkezi (KTM) 
için imzalar atıldı. Teknoloji 
ve İnovasyon Üssü Bilişim 
Vadisi’nde faaliyete geçecek 
ve Türkiye’de ilk olacak 
KTM, eğitim ve danışmanlık 
hizmetleri de sunan bir Ar-
Ge merkezi olacak.
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kaydeden Bakan Varank, “Şu anda 
mobiliteden bilgi-iletişim teknolo-
jilerine, yazılımdan tasarıma kadar 
kritik alanlarda faaliyet gösteren 
270’ten fazla Ar-Ge firması burada 
yer alıyor.” dedi.

DIŞA BAĞIMLILIĞI AZALTACAK
Bakan Varank, İKMİB’in öncülü-

ğünde başlayan ve çok kapsamlı bir 
ihtiyaç analizi neticesinde bugünlere 
ulaşan Kimya Teknoloji Merkezi’nin 
sektörün ihtiyacı olan test-analiz 
süreçlerini hızlandıracağını belirterek 
Türkiye’nin bu alandaki dışa bağımlı-
lığını azaltacağını ifade etti.

209 TEST YAPILABİLECEK
Kimya sektörünün 50’ye yakın 

test ve analiz için yurt dışından 
hizmet almak zorunda kaldığını 
vurgulayan Varank, “Bu merkez 
faaliyete geçtiğinde, sektörde ihti-
yaç duyulan 209 test, yerli ve milli 
imkanlarla, uluslararası standartla-
ra uygun şekilde burada yapılacak. 
Burası, sektöre çok kapsamlı eğitim 
ve danışmanlık hizmetleri sunacak 
nitelikli bir Ar-Ge merkezi şeklinde 
tasarlanıyor. Dolayısıyla, sektördeki 
teknik ve beşerî kapasitenin gelişti-
rilmesine önemli katkılar sunacak.” 
diye konuştu.

GECİKTİRME LÜKSÜMÜZ YOK
Varank, merkezde bir de kuluç-

ka merkezi kurulacağını anlata-
rak “Kamu, sanayi ve üniversite iş 
birliğinin en güzel örneklerinden bir 
olacak bu merkezde kimya teknoloji-

leri geliştirecek yenilikçi start-uplar 
filizlenecek. Buranın hızlıca tamam-
lanıp hizmete açılması noktasında 
İKMİB yönetiminden ellerini çabuk 
tutmalarını rica ediyorum. Küresel 
ekonomide rekabet koşullarının yeni-
den dizayn edildiği bir dönemde bize 
avantaj sağlayacak işleri bir an bile 
geciktirecek lüksümüz yok.” dedi.

EKONOMİYİ YİNE ŞAHA KALDIRACAĞIZ
Pandemi ve savaş sebebiyle 

enflasyonun tüm ülkeleri etkileyen 
küresel bir sorun haline geldiği-
ni bildiren Varank, “Türkiye’nin de 
etkilendiği bu sorunun giderilmesi 
noktasında hükümetimiz tüm kurum-
larıyla yoğun çaba sarf ediyor. Gerek 
uyguladığımız pro-aktif politikalarla, 
gerekse fırsatçılara göz açtırmaya-
rak bunun üstesinden hep birlikte 
geleceğimizden şüpheniz olmasın. 
Zamanında yüksek enflasyonla dev-
raldığımız Türkiye ekonomisini nasıl 
tek haneli enflasyona indirip şaha 
kaldırdıysak yine aynısını yapacağız. 
Biraz sabrederek ve provokasyon-
lara gelmeyerek çok daha aydınlık 
günlere hep birlikte ulaşacağız.” diye 
konuştu.

KİMYAYI BİLİŞİMLE 
BULUŞTURUYORUZ

Törende konuşan Bilişim Va-
disi Genel Müdürü İbrahimcioğlu, 
“Türkiye’de bir ilke imza attığımız 
Kimya Teknolojileri Merkezi aracı-
lığıyla; Bölgenin en güçlü iki sanayi 
kolundan otomotiv ve kimya alanla-
rından kimyayı da bilişimle buluştu-

ruyoruz. Bu vesile ile kimya sektörü-
nü, bizim 6 dikey sektörümüzden biri 
olan mobilite alanı ile de bir araya 
getirmiş oluyoruz.” dedi.

YENİ BİR MODEL
Teknolojik dönüşümün doğasın-

da çok fazla etkenin bir arada uyum 
içerisinde çalışma zorunluluğunun 
yattığını ifade eden İbrahimcioğlu, 
“Kimya sektörünün güçlü alanlardan 
bir olduğunu bilmekle beraber, Bili-
şim Vadisi’nde şu anda sayıları 300’e 
varan yazılım şirketleri ile de bunu 
destekleyebileceğimiz bir işbirliğini 
de gerçekleştiriyoruz. Bu merkez 
sadece kimya teknolojilerini çalışa-
cak bir merkez değil aynı zamanda 
Türkiye’nin girişimcilik ekosistemini 
geliştirebilecek, kimya alanındaki 
girişimcilere de Türkiye’de daha iyi 
işler yapabileceği bir altyapı suna-
cak. Aslında kimya girişimcilerine 
hizmet verecek ortak bir kuluçka iş-
letme modelini de bir araya getirmiş 
oluyoruz.” diye konuştu.

50 MİLYAR DOLARI DA GEÇECEĞİZ
İKMİB Başkanı Pelister de temel 

amaçlarının 16 alt sektörüyle beraber 
diğer 27 sektöre hammadde, yarı ma-
mul ve mamul kaynağı olan kimya sek-
törünü bütün gelişmiş ülkelerdeki gibi 
en üst seviyelere çıkarmak olduğunu 
ifade ederek “Sektörel bazda ihracatta 
birinciliği yakalamış durumdayız. Bu 
durumu kalıcı kılmak için var gücümüz-
le çalışmaya devam edeceğiz. 2030 yılı 
kimya sektörü ihracat hedefimiz olan 
50 milyar doları da geçeceğiz.” dedi.
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Koç Holding, bu yılın ilk çeyre-
ğinde konsolide bazda toplam 
152,1 milyar TL gelir elde eder-

ken, 5,3 milyar TL kombine yatırım 
gerçekleştirdi.

Koç Holding’den yapılan açıkla-
mada görüşlerine yer verilen Koç 
Holding Üst Yöneticisi (CEO) Levent 
Çakıroğlu, pandemi ile mücadelede 2 
yılı geride bıraktıklarını hatırlatarak, 
bu dönemde salgının etkilerinin azal-
dığını görmenin umut verici olduğunu 
belirtti.

2022’nin ilk çeyreğinde yatırımları 
aralıksız sürdürerek 5,3 milyar TL’lik 
kombine yatırım gerçekleştirdik-
lerini, son 5 yılda yaptıkları toplam 
yatırımın 57,3 milyar TL’ye ulaştığını 
bildiren Çakıroğlu, elde ettikleri tüm 
başarılarda en büyük pay sahibi olan 
çalışma arkadaşlarına, bayilerine, 
tedarikçilerine ve markalarını tercih 
eden müşterilerine teşekkür ettiğini 
kaydetti.

2021 yılında gösterdikleri istikrarlı 
ve başarılı performansı 2022’nin ilk 
çeyreğinde de sürdürdüklerini belir-
ten Çakıroğlu, ‘Teknoloji ve inovasyo-
nu odağımıza alarak küresel ölçekte 
rekabetçiliğimizi artıran ve Topluluk 
şirketlerimizin gücüne güç katan 
stratejik adımları kararlılıkla atıyoruz. 
Koç Topluluğu olarak, kurulduğumuz 
günden bu yana varlık gösterdiğimiz 
tüm sektörlerde sadece bugünün 
değil, geleceğin rekabetine de odak-
lanan bir anlayışıyla hareket etmeye 

devam ediyoruz.’ ifadelerini kullandı.
Çakıroğlu, Ford Otosan’ın yatı-

rımlarını yapmaya devam ettiğini 
aktararak, şunları kaydetti:

‘Türk otomotiv sanayinin li-
der kuruluşu Ford Otosan, Ford’un 
Avrupa’daki en verimli üretim tesisle-
rinden biri olan Romanya’daki Craiova 
fabrikasını bünyesine katmak üzere 
anlaşmaya vardı. Ford Otosan’ın 
yurt dışındaki ilk satın alması ola-
cak bu yatırım ile şirketimizin Ford 
Avrupa’nın en büyük ticari araç 
üreticisi unvanını pekiştireceğimize 
ve ülkemizin otomotiv sektöründeki 
global rekabet avantajını artıraca-
ğımıza inanıyoruz. Romanya fab-
rikasında tasarımı ve mühendisliği 
tümüyle Ford Otosan’a ait olacak Yeni 
Nesil Courier aracını ve tam elektrikli 
versiyonunu, Ford Puma ve yeni tam 
elektrikli versiyonunu ve 1.0 litre 
EcoBoost motorların üretimi de ger-
çekleştirilecek. Ayrıca, Koç Holding 

[holdinglerden ►

Koç Holding, yılın ilk çeyreğinde 
152,1 milyar TL konsolide gelir elde etti

Koç Holding, bu yılın ilk 
çeyreğinde konsolide 
bazda toplam 152,1 milyar 
TL gelir elde ederken, 5,3 
milyar TL kombine yatırım 
gerçekleştirdi
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Koç Holding, yılın ilk çeyreğinde 
152,1 milyar TL konsolide gelir elde etti

olarak batarya üretimi konusunda 
Ford Motor Company ve SK On ile 
ortak bir değerlendirme yapıyoruz. 
Öte yandan, Ford Otosan, Gölcük fab-
rikasında hattan indirdiği ilk E-Tran-
sit aracıyla Avrupa’nın en güçlü ve 
Türkiye’nin ilk elektrikli ticari aracını 
üretmeye başladı. Ford Otosan’ı ulus-
lararası platforma taşıyan, batarya 
yatırımı ile de dönüşüm halindeki 
otomotiv endüstrisinde ülkemizin 
rekabetçi gücünü daha da arttıran bu 
önemli gelişmelerle ülkemizin sanayi 
tarihine adımızı bir kez daha yazdır-
maktan gurur duyuyoruz.’

- Koç Holding ve Aygaz, Entek 
hisselerini Tüpraş’a devredecek

Koç Holding olarak Yapı Kredi’de 
UniCredit’in sahip olduğu ve serma-
yenin yüzde 18’ine denk gelen ilave 
payın satın alınması işlemini 2022’nin 
ilk çeyreğinde tamamladıklarını 
vurgulayan Çakıroğlu, ‘Daha önce de 
belirttiğim gibi, bu satın alma Yapı 
Kredi’ye, bankacılık sektörüne ve 
uzun vadede ülkemizin potansiyeline 
olan inancımızın bir göstergesi. Ayrı-
ca, S&P Global’in Kurumsal Sürdürü-
lebilirlik Değerlendirmesi kapsamın-
da ‘The Sustainability Yearbook 2022’ 
şirketleri arasına girmeye hak kaza-
nan bankamız, şirketlerin uzun vadeli 
çevresel, sosyal ve kurumsal yönetim 
(ESG) risklerine karşı direncini ölçen 
MSCI ESG derecelendirmesinde 
Türkiye’de AA seviyesinde puan alan 
tek banka olarak ‘lider’ sınıfında yer 
aldı. Öte yandan, enerji sektöründe 
faaliyet gösteren şirketlerimizin stra-
tejik hedeflerine uygun olarak, Entek 
Elektrik’in yeniden konumlandırılması 

için bir adım attık. Bu kapsamda, Koç 
Holding ve Aygaz, Entek hisselerini 
Tüpraş’a devredecek. Tüpraş’ın stra-
tejik dönüşüm planındaki hedefleri ile 
Entek’in mevcut portföyü ve büyüme 
hedeflerinin uyumunun yanı sıra 
şirketler arasındaki sinerjiyi kıymetli 
buluyoruz. Yurt dışı LPG yatırımlarına 
ve kargo dağıtımı gibi iş alanlarına 
odaklanan, LPG sektörünün lider şir-
keti Aygaz’ın mevcut kaynaklarını bu 
öncelikli stratejik alanlarda kullana-
rak değer yaratmaya devam etmesini 
hedefliyoruz.’ değerlendirmesinde 
bulundu.

- 2040 yılında yüzde 49 daha az 
sera gazı emisyonu

Levent Çakıroğlu, Koç 
Topluluğu’nun ESG çalışmalarına 
ilişkin şunları kaydetti:

‘Sürdürülebilirlik her zaman gün-
demimizdeydi. İklim krizi ile mücade-
le konusunun paydaşlarımız nezdin-
de önem kazanması ve Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ile birlikte 2050 yılında 
karbon nötr olma hedefimizi orta-
ya koymuş, bu hedefe ulaşmak için 
Topluluk genelinde Karbon Dönüşüm 
Programı’nı başlatmıştık. Bu hedefe 
ulaşmak üzere Kapsam 1 ve Kapsam 
2 sera gazı emisyonlarını 2017 refe-
rans yılına göre 2030 yılında yüzde 
27, 2040 yılında yüzde 49 oranında 
azaltacağımızı kamuoyu ile paylaş-
tık. Bununla birlikte Karbon Dönü-
şüm Programı’nın bir diğer odak 
alanı kapsamında iklimle ilgili risk ve 
fırsatların şeffaf bir şekilde paylaşıl-
ması için uluslararası kabul görmüş 
kapsamlı bir çerçeve sunan İklimle 
Bağlantılı Finansal Beyanlar Görev 

Gücü’ne (TCFD) destek veren şirket-
ler arasındayız. Farklı iklim senaryo-
ları altında kısa, orta ve uzun vadede 
Topluluk şirketlerimizin karşılaşa-
cağı başlıca riskleri bertaraf etmek 
ve ortaya çıkan fırsatlardan yarar-
lanmak üzere küresel iş birliklerinin 
içinde yer almayı önemsiyoruz. 
Bu doğrultuda Koç Holding olarak 
Birleşmiş Milletler Küresel İlkeler 
Sözleşmesi tarafından oluşturulan 
ve iş dünyası liderlerini su yönetimi 
konusunda sürdürülebilir çözümler 
üretmek üzere bir araya getiren CEO 
Water Mandate girişiminin destek-
çileri arasına katılmaktan mutluluk 
duyuyoruz.’

Çakıroğlu, Koç Holding’in sürdü-
rülebilir ve karlı büyüme stratejisi 
kapsamında düşük karbon eko-
nomisine geçiş, dijital dönüşüm, 
inovasyon, geleceğin yetenekleri 
ve çeşitlilik ve kapsayıcılık olmak 
üzere 5 odak alanları bulunduğunu 
belirterek, ‘Koç Topluluğu olarak kız 
çocukların ve kadınların yaşamın her 
alanında eşit hak ve fırsatlara sahip 
olmasını, toplumsal cinsiyet eşit-
sizliği engelinin ortadan kalkması 
açısından çok önemli buluyoruz. Bir-
leşmiş Milletler Kadın Birimi Nesiller 
Boyu Eşitlik Forumu’nda Teknoloji 
ve İnovasyon Eylem Grubu’ndaki 
küresel liderliğimiz kapsamında 
önümüzdeki 5 yılı kapsayacak taah-
hütlerimizi kamuoyu ile paylaştık. Bu 
doğrultuda, teknoloji ve inovasyon 
alanında çalışan ve liderlik eden 
kadınların oranını artırmak ve kız öğ-
rencilerin STEM eğitimini destekle-
mek üzere somut adımlar atacağız.’ 
ifadelerini kullandı.
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Kocaeli Üniversitesi Ford Otosan 
İhsaniye Otomotiv MYO’da 
gerçekleştirilen “Robotik Eği-

tim Alanları Açılış Töreni”ne; Rek-
törümüz Prof. Dr. Sadettin Hülagü, 
Gölcük Kaymakamı Cengiz Karabulut, 
Gölcük Belediye Başkanı Ali Yıldı-
rım Sezer, MARKA Genel Sekreteri 
Mustafa Çöpoğlu, Ford Otosan Genel 
Müdürü Güven Özyurt, Ford Otosan 
İhsaniye Otomotiv MYO Müdürü Doç. 
Dr. Abdulkadir Cengiz, Sanayi ve Tek-
noloji İl Müdürü İlhan Aydın, Uzun-
çiftlik Nuh Çimento MYO Müdürü 
Prof. Dr. Engin Özdemir, Değirmen-
dere Ali Özbay MYO Müdürü Doç. Dr. 
Mine Can, Ford Otosan temsilcileri, 
proje paydaşları, akademisyenler ile 
eğitmenler katılım gösterdi.

Saygı duruşunda bulunulması 
ve İstiklal Marşı’nın okunmasıy-
la başlayan törende proje tanıtım 
videosunun gösterimi yapıldı. Tören 
açılış konuşmalarında ise Kocaeli 

Üniversitesi Ford Otosan İhsani-
ye Otomotiv MYO Müdürü Doç. Dr. 
Abdulkadir Cengiz yapmış olduğu 
sunumunda, okulun kuruluş süreci, 
fiziksel imkan ve olanakları, okulda 
yürütülen faaliyetler ile projenin 
amacı, kapsamı ve çıktıları ile ilgili 
bilgiler verdi. Proje destekçilerin-
den Marka Genel Sekreteri Mustafa 
Çöpoğlu ise, Marka’nın son dönemde 
destek vermiş olduğu en başarılı ve 
önemli projenin bu proje olduğunu, 
bu yüzden de gurur duyduklarını 
ifade etti. Ford Otosan Genel Mü-
dürü Güven Özyurt, “Belli bir amaca 
dönük bir ayara gelindiğinde nelerin 
yapılabileceğinin en güzel örneğini 
bu proje ile görüyoruz. Eser ortada, 
bu projede herkesin emeği var. Bu 
tür projelerin ülkemizde daha fazla 
olmasını arzu ediyoruz.” dedi.

Rektörümüz Prof. Dr. Sadettin 
Hülagü ise, “Üniversite olarak meslek 
yüksekokulları ve fakülte ayrımı 

[robotik ►

KOÜ’de Robotik Eğitim Alanları açılış 
töreni yapıldı

Kocaeli Üniversitesi Ford 
Ot0san İhsaniye Otomotiv 
MYO tarafından yürütülen, 
MARKA destekli, Kocaeli 
Sanayi Odası ortaklığında, 
iştirakçiler arasında FORD 
OTOSAN, BOYSİS, KUKA 
ve HKTM’nin bulunduğu 
“İmalat Sanayisi Mesleki 
Eğitimine Robotik 
Üretim Teknolojilerinin 
Entegrasyonu Projesi” 
kapsamında oluşturulan 
laboratuvarlar için açılış 
ve tanıtım programı 
gerçekleştirildi.
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yapmadan eğitime verdiğimiz 
önemi uygulamalı ve teorik 
olarak iki ana unsuru birleşti-
rerek toplamayı en başından 
beri ilke edindik. Ford Otosan 
İhsaniye Otomotiv Meslek 
Yüksekokulumuz, Üniversite 
Sanayi işbirliği uygulamaları-
na sürdürülebilirlik ve eğitim 
modelleri oluşturma adına ül-
kemizde, rol model uygulama 
olma özelliğini taşımaktadır.” 
şeklinde konuştu.

İlimizin kaynaklarının koor-
dinasyonu ve bu kaynakların 
bir araya getirilmesi husu-
sunda vermiş olduğu des-
tekler için başta ilimiz Valisi 
Seddar Yavuz’a teşekkür eden 
Rektörümüz Prof. Dr. Sadet-
tin Hülagü, “Dünyada yeni 
üniversite algısı asla içine 
kapanmayan bütün birikimini 
halkla, sanayi ile ve istihdam 
ile paylaşan bir üniversite 
modelidir. Bu modelin altında 
yatan esas unsur ise AR-GE 
faaliyetleri ile üniversite ile 
kenti ve toplumu buluşturan 
bir bakış açısını ortaya koy-
maktır. Gelinen nokta itibariy-
le üniversitemizin çok daha 
fazla kentle iç içe olup çok 
daha fazla proje ürettiğine 
tanıklık ediyoruz ve bu bizim 
için büyük bir memnuniyet 
kaynağı.” dedi.

“Projemize baktığımızda 
Sayın Valimizin himayele-
rini ve desteğini, MARKA 
ve Kocaeli Sanayi Odasının 
maddi ve manevi desteğini, 
FORD OTOSAN, HKYM, BOY-
SİS, KUKA gibi alanında lider 
firmaların katkılarını görmek 
ne kadar önemli bir işbirliğine 
imza atıldığının göstergesi 
konumunda.” diyen Rektö-
rümüz Prof. Dr. Sadettin Hü-
lagü, projede emeği bulunan 
herkese teşekkür etti. Açılış 
konuşmalarının ardından 
robotik eğitim alanlarının 
kurdelesi protokol ve okul yö-
netiminin katılımı ile kesildi. 
Açılış ardından Endüstriyel 
Robot Eğitimi Uygulama labo-
ratuvarlarını gezen Rektörü-
müz Prof. Dr. Sadettin Hülagü 
ile birlikte protokol üyeleri, 
laboratuvarlar ile ilgili bilgi 
aldı. Tören, aile fotoğrafının 
çekilmesi ile sona erdi.

GTÜ ve Huawei arasında projeler 
temelinde 2014’te başlayan ça-
lışmaların devamında, akademik 

eğitim alanında 2021 yılında başlayan 
işbirliği programı sonucunda bilgisa-
yar mühendisliği ve diğer öğrencilere 
yönelik HUAWEI ICT ACADEMY progra-
mında Gebze Teknik Üniversitesi(GTÜ) 
“Best Talent Partner of 2021” ödülüne 
layık görüldü.  

Ders içeriklerinin ve kendine özgü 
öğretim yönetim sisteminin yanı sıra 
yarışmalar, workshoplar ve ulusla-
rarası kamplar düzenleyerek ülkeler 
arasında öğrencilerin etkileşimini ar-
tırmayı, eğitimi eğlenceli ve verimli bir 
hale getirmeyi de hedefleyen Huawei 
“Best Talent Partner of 2021” ödülleri-
ni sahiplerine verdi. İşbirliği çalışmala-
rını yürüten GTÜ Mühendislik Fakültesi 
Bilgisayar Mühendisliği Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Mehmet Göktürk 29 Mart 2022 
tarihinde Ankara’da yapılan törende 
GTÜ adına ödülünü Huawei Türkiye 
Genel Kanal Direktörü Bing Zhou’dan 
aldı.   

Huawei Türkiye ve GTÜ arasında 

başlayan işbirliği çalışmaları 2021 
ve 2022 yıllarında gelişerek devam 
ediyor. Huawei ICT Adademy ile GTÜ 
öğrencilerine özel olarak hazırlanmış 
eğitim programlarında küresel geçerli-
liği bulunan, bilişim teknolojileri, büyük 
veri, yapay zeka, nesnelerin interneti, 
bilgisayar ağları gibi konularda profes-
yonel ICT sertifikası almaya yönelik 
eğitimler veriliyor. Huawei Türkiye ve 
Huawei Global, bir araştırma üniver-
sitesi olarak öne çıkan GTÜ ile işbirliği 
çalışmalarını derinleştirerek sürdür-
meyi hedeflemektedir. Eğitim alanında 
katkısını sürekli bir biçimde artırmayı 
hedeflemiş olan Huawei, yeni nesil 
eğitim felsefesi ile nitelikli işgücünün 
oluşturulmasında halen önemli bir 
yere sahip. 

Huawei ICT Talent Academy GTÜ 
işbirliği hakkında diğer bilgilere ve 
derslere ulaşmak için: https://www.
gtu.edu.tr/kategori/3883/0/display.
aspx  bağlantısını ve program hakkın-
da genel bilgi için https://e.huawei.
com/en/talent/portal/#/ bağlantıla-
rını tıklayınız.  

HUAWEI’den GTÜ’ye Ödül
[ödül ►
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İKV, 12 Mayıs 2022 tarihinde, 
Marmara Üniversitesi Avrupa 
Araştırmaları Enstitüsü iş birli-

ğiyle  “Türkiye-AB Gümrük Birliği’nin 
Modernizasyonu ve Yeşil Mutaba-
katın Etkileri” başlıklı bir toplantı 
düzenledi. Toplantının açış konuş-
masını İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
gerçekleştirdi. Moderatörlüğünü İKV 
Genel Sekreter Yardımcısı M. Gökhan 
Kilit’in yaptığı toplantıda, Gümrük 
Birliği’nin güncellenmesi meselesi, 
Yeşil Mutabakat’ın Gümrük Birliği’ne 
olan etkileri ve Yeşil Mutabakat’ın 
geleceği tartışıldı.

Yeşil Mutabakat ve döngüsel 
ekonomi ilkeleri ile AB ekonomisinin 
bir değişim içerisine girdiğini belir-
ten İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
bu sürecin bütün üretim ve tüketim 
kalıplarını değiştirmek zorunda ka-
lacağını ve Türkiye’nin Gümrük Birliği 
ile ilgili AB norm ve standartlarını 
benimsediği gibi Yeşil Mutabakat 

standartlarını da uyum sağlamak 
durumunda kalacağını belitti. Bu 
süreçte çimento, alüminyum, gübre, 
çelik ve elektrik sektörlerinde AB’ye 
ihracatta vergiler getirileceğini be-
lirten Zeytinoğlu, Türkiye’nin AB ile 
uyumlu bir Emisyon Ticaret Sistemini 
kurması gerektiğini bildirdi.

Birinci oturumun ilk konuşmacısı 
Sarkuysan Genel Müdürü ve İstan-
bul Demir ve Demir Dışı Metaller 
İhracatçıları Birliği (İDDMİB) Başkan 
Yardımcısı olan Sevgür Arslanpay 
oldu. Arslanpay konuşmasında, 
Gümrük Birliği’nin en başta gelen 
sorunlarından olan STA’lar mese-
lesine Bulgaristan’da kurdukları bir 
fabrika ile örnek verdi. AB’nin Cezayir 
ile bir STA imzalamadan önce bu 
ülkenin Türkiye için çok önemli bir 
pazar olduğunu belirten Arslan-
pay, Cezayir’in AB ile imzaladığı 
STA sonrasında Türkiye’den ithala-
ta ilave vergiler getirdiğini, Kuzey 

[yeşil mutabakat ►

Zeytinoğlu: Türkiye AB gibi, üretim ve 
tüketim kalıplarını değiştirmek zorunda...

Yeşil Mutabakat ve 
döngüsel ekonomi ilkeleri 
ile AB ekonomisinin bir 
değişim içerisine girdiğini 
belirten İKV Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, bu sürecin bütün 
üretim ve tüketim kalıplarını 
değiştirmek zorunda 
kalacağını ve Türkiye’nin 
Gümrük Birliği ile ilgili AB 
norm ve standartlarını 
benimsediği gibi Yeşil 
Mutabakat standartlarını da 
uyum sağlamak durumunda 
kalacağını belitti.
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Afrika’ya gümrüksüz girebilmek 
için Bulgaristan’a yatırım yaptıkla-
rına değindi. Ayrıca iş dünyasının 
Yeşil Mutabakat hakkında nasıl bir 
konumda olduğunu değerlendiren 
Arslanpay, büyük firmaların Yeşil 
Mutakabat’ın farkında olduğunu 
ancak KOBİ’ler ve küçük işletmelerin 
halen sürecin önemini tam olarak 
kavramadıklarını ifade etti.

Birinci oturumun ikinci konuşma-
cısı HKTM (Hidropar Hareket Kon-
trol Teknolojileri Merkezi) Yönetim 
Kurulu Başkanı Tunç Atıl’dı. Atıl, 2012 
yılında HKTM için satın alınan ara-
ziye yenilenebilir enerji ve verimlilik 
amaçları doğrultusunda inşa edilen 
fabrikanın kendileri açısından bir 
dönüm noktası olduğunu belirtti. 
HKTM’nin bir sertifikasyon sürecin-
den geçtiğini belirten Atıl, en baştan 
yeşil bir bina inşa etme planı ile 
hareket ettiklerini ve bu amaca ula-
şarak Amerikan Yeşil Binalar Konseyi 
tarafından verilen LEED GOLD sertifi-
kası alan sektöründeki ilk fabrika 
olduklarını belirtti.

İkinci oturumun ilk konuşma-
cısı olan İKV Genel Sekreteri Doç. 
Dr. Çiğdem Nas, Türkiye-AB ticaret 
ilişkileri ve Gümrük Birliğinin etkileri, 
sorunları, güncellenme süreci ve 
Yeşil Mutabakat’ın bütün bu konu-
lara etkisi hakkında aktarımlarda 
bulundu. Türkiye-AB ticari ilişkile-
ri açısından bakıldığında Gümrük 
Birliği’nin güncellenmesinin önemli 
bir ihtiyaç olduğuna değinen Nas, 
Türkiye’ye gelen doğrudan yabancı 
yatırımların %60’ının Avrupa ülkele-

rinden geldiğini ve sadece AB değil 
geniş Avrupa ülkeleri düşünüldü-
ğünde daha yüksek bir yatırımın var 
olduğunu ifade etti. Gümrük birli-
ğinde, yalnızca ticari ilişkilerin değil, 
standartlar, rekabet kuralları, sana-
yinin modernizasyonu gibi pek çok 
konuda da Türkiye’nin uyum sağ-
laması hususunun önem taşıdığına 
değindi. Nas, Türkiye-AB arasındaki 
siyasi ilişkilerin çıkmaza girmesi ise 
gümrük birliği çerçevesindeki süreci 
de olumsuz etkilemektedir diyerek 
sözlerine devam etti. Gümrük birliği-
nin güncellenmesi ile AB’nin STA’ları 
ile Türkiye’nin de eş zamanlı hareket 
edebilmesi, iki taraf arasında bir 
uyuşmazlık olduğunda zorlanmamak 
için daha etkili bir uyuşmazlıkların 
çözümü mekanizmasının oluştu-
rulması, gümrük birliğinin ticari 
boyutunun gerçekleştirilmesi ve 
vize konularının daha uyumlu hale 
getirilmesini amaçlanmaktır dedi.  

İkinci oturumun ikinci konuşma-
cısı olan Doç. Dr. Esra Yüksel Acı, 
öncelikle yeşil ekonomik dönüşümün 
önceki ekonomi paradigması, yani 
bilinen ekonominin doğrusal ekono-
mi olduğunu ifade etti. Geri dönü-
şümdeki eksikliklere değinen Yüksel 
Acı, geri dönüşüme gidilen süreçte 
yine geri dönüşüm fabrikalarında da 
enerji kullanıldığı için karbondiok-
sit emisyonunun yayılmaya devam 
ettiğinin altını çizen Yüksel Acı, 
döngüsel ekonomide de bu durum-
dan tamamıyla kurtulmak mümkün 
olmasa da üretilen ve tüketilen ürün 
ne kadar ileri dönüşüm yapılarak 

kullanılırsa iklim değişikliğini en-
gelleyecek durumlar daha kapsamlı 
bir şekilde oluşturulabilir diyerek 
sözlerine son verdi.

İkinci oturumun son konuşmacısı 
olan Doç. Dr. Rana Atabay Kuşçu ise, 
Türkiye-AB ticaret ilişkileri, değişen 
ticaret stratejisi, Gümrük Birliği’nin 
güncellenmesi ve Yeşil Mutabakat 
konularına değindi. Atabay Kuşçu, 
Türkiye sadece komşu veya strate-
jik bir ortak değildir aynı zamanda 
aday ülkedir ve bu durum gümrük 
birliğinin güncellenmesi konusunda 
unutulmaması gereken en önemli 
husustur diyerek sözlerine başladı. 

Değişen ticaret stratejilerinde 
Türkiye’ye rakip olan pek çok ülke 
ortaya çıkmıştır diyerek sözlerine 
devam eden Atabay Kuşçu, AB’nin 
yeni ortaklar ve kaynaklar araması 
ise bu değişen ticaret stratejilerinin 
bir sonucu olmuştur dedi. 

Atabay Kuşçu, Yeşil Mutabakat’ın, 
tek başına düşünülmemesi ge-
rektiğini ve dijital dönüşümü de 
beraberinde getirdiğini ve Yeşil 
Mutabakat’ın en önemli alanının 
temiz enerji olduğunu ifade etti. 
Sınırda karbon mekanizmasından 
bahseden Atabay Kuşçu, ülkeler 
arasında karbon kaçağı olmaması ve 
haksız rekabetin engellenmesi için 
fazla karbon üretenden daha fazla 
vergi alınması gerektiği düzenleme-
sidir diyerek sınırda karbon düzen-
leme mekanizmasından bahsetti. 
Atabay Kuşçu, bütün bu dönüşümler 
dünya için uzun bir süreci gerektir-
mektedir diyerek sözlerini bitirdi.
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Sabancı Holding’in konsolide net 
karı, bu yılın ilk çeyreğinde 8 
milyar 251 milyon lira oldu.

Sabancı Holding, 2022 yılının ilk 
çeyreğine ilişkin finansal sonuçlarını 
açıkladı.

Buna göre, ilk 3 aylık dönemde 
kombine satışlarını yüzde 135 artışla 
72 milyar 704 milyon TL seviyesine 
yükselten Sabancı Holding’in konso-
lide net karı 8 milyar 251 milyon lira 
olarak gerçekleşti.

5 yıllık stratejik yol haritasın-

da ‘yeni ekonomi’yi odağına alan 
Sabancı Holding, ilk çeyrekte bilan-
çosunu güçlendirmeyi sürdürürken, 
dijital ve sürdürülebilirlik alanlarında 
önemli başarılara imza attı.

- ‘Hedefimiz dünyanın Sabancı’sı 
olmak’

Açıklamada görüşlerine yer 
verilen Sabancı Holding Üst Yönetisi 
(CEO) Cenk Alper, Rusya-Ukray-
na savaşı başta olmak üzere, son 
dönemde ortaya çıkan jeopolitik 
risklerin, dünyadaki enflasyonist 
tehditlerin ve tedarik zincirindeki 
aksamaların küresel faaliyet ortamı-
nı zorlaştırdığını belirterek, şunları 
kaydetti:

‘Tüm bu gelişmelerle birlikte kü-
resel düşünmek ve müşteriye yakın 
olmak artık şirketler için vazgeçil-
mez bir unsur haline geldi. Biz de 
stratejilerimizi bu yaklaşım doğrul-
tusunda şekillendirirken, hem yurt 

dışında hem de ülkemizde yaptığımız 
yatırımlarla büyümemize kesintisiz 
devam ediyoruz. Gerek yapı mal-
zemeleri ve sanayi iş kollarımızda 
önceki dönemlerde attığımız ulus-
lararası adımlar gerekse bu dönem 
dijital faaliyetlerimizin küreselde tek 
bir çatı altında toplanması, Topluluk 
vaadimiz kapsamında çizdiğimiz yol 
haritasının çok önemli birer yapı taşı. 
‘Dünyanın Sabancı’sı’ olma hedefi-
mizi de somut olarak ortaya koyan 
bu adımlarla sınırların gün geçtikçe 
kalktığı ve çetinleşen küresel reka-
bet ortamında Sabancı’yı çok daha 
avantajlı bir konuma taşıyoruz.’

3 aylık finansal sonuçların, 
operasyonel ve mali performans 
beklentileri doğrultusunda ilerledi-
ğini aktaran Alper, ‘Holdingimizin ve 
tüm Topluluk şirketlerimizin bilanço 
yönetiminin en önemli unsurları ola-
rak gördüğümüz karlılık kalitemiz, 
artan öz kaynak karlılığımız ve sağ-

[holdinglerden ►

Sabancı Holding’den ilk çeyrekte 
8 milyar 251 milyon lira net kar

İlk 3 aylık dönemde kombine 
satışlarını yüzde 135 artışla 
72 milyar 704 milyon TL 
seviyesine yükselten 
Sabancı Holding’in 
konsolide net karı 8 milyar 
251 milyon lira olarak 
gerçekleşti.
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lıklı borçluluk oranlarımız sayesinde 
bir yandan hissedarlarımıza değer 
katarken diğer yandan da Sabancı’yı 
bir dünya şirketi haline getirecek 
önemli atılımları hayata geçiriyoruz. 
Pandeminin tüm dünyada kontrol 
altına alınması ve normalleşme 
süreçlerinin güç kazanmasıyla hızla 
artan ihracat gelirlerimiz de büyüme 
stratejimizin uygulamaya konulma-
sında bize büyük bir avantaj sağlı-
yor. Sanayi grubu, ihracat gelirlerini 
geçen yılın aynı dönemine göre 
dolar bazında yüzde 24 artırdı. Bu 
sayede ülkemizin ihracat seferberli-
ğine katkıda bulunmaktan da büyük 
mutluluk duyuyoruz. Diğer yandan, 
bankamız bu dönemde ekonomiyi ve 
reel sektörü desteklemeyi sürdü-
rürken, ilk çeyrekte ekonomimize 
sağladığı kredi desteğini 462 milyar 
TL’si nakdi olmak üzere toplam 568 
milyar TL seviyesine yükseltti.’ ifa-
delerini kullandı.

- ‘2022 yılında toplam 5 satın alma 
gerçekleştirdik’

Cenk Alper, yeni dünya düze-
ninde rekabette öne çıkabilmenin 
yolunun dijital ve sürdürülebilirlik 
odaklı yönetim anlayışından geçtiği-
ne işaret ederek, şu değerlendirme-
lerde bulundu:

‘Bu anlayışla 2026 sonuna kadar 

olan dönemde toplam yatırımlarımı-
zın yüzde 75’ini ‘yeni ekonomi’ adını 
verdiğimiz enerji ve iklim teknoloji-
leri, malzeme teknolojileri ve dijital 
teknolojiler alanlarında yapacağız. 
2022 yılı içinde attığımız adımlar-
la da dijital teknolojiler alanındaki 
kararlılığımızı ve büyüme vizyonu-
muzu ortaya koyduk. Bu kapsamda 
veri odaklı dijital pazarlama alanın-
da faaliyet gösteren SEM ile siber 
güvenlik (operasyonel teknolojiler) 
konusunda dünyanın önde gelen 
startuplardan birisi olan Radiflow’u 
bünyemize katmak için satın alma 
süreçlerini başlattık.

Öte yandan, Sabancı Holding 
Kurumsal Girişim Sermayesi Fonu 
aracılığıyla, bulut teknolojileri şirketi 
Bulutistan ile yapay zeka odaklı 
akıllı asistan hizmetleri konusunda 
uzmanlaşmış Zack.ai şirketleri-
ne yatırımlarımızı gerçekleştirdik. 
Fiziksel mağazaları olan dijital bir 
platforma dönüşüm adımlarını 
hızlandıran Teknosa ise pazar yeri iş 
modelini büyük bir başarı ile hayata 
geçirdi. Bununla birlikte malzeme 
teknolojileri alanında küresel yatı-
rımlarımızı sürdürüyoruz. Kordsa 
şirketimiz, Avrupa’nın önde gelen 
kompozit üreticilerinden İtalyan 
Microtex Composites şirketinin 
çoğunluk hisselerini satın alma 

süreçlerini başlattı. Bu satın alma, 
geleceğin en önemli malzeme tek-
nolojilerinden biri olan kompozitteki 
küresel ayak izimizi pekiştirirken, 
ileri malzeme teknolojilerinde süper 
lüks ve elektrikli otomotiv sektörü-
ne de hizmet verecek şekilde ürün 
gamımızı genişletiyoruz. Bunlara ek 
olarak, Brisa’nın mevcut iş portföyü-
nü mobilite çözümleri işine dönüş-
türmesine olanak sağlayacağına 
inandığımız Arvento satın almasını 
da geçtiğimiz dönemde tamamladık. 
Tüm bu adımlarla, ana işlerimizi 
daha karlı ve sürdürülebilir ope-
rasyonlara dönüştürürken, Sabancı 
Topluluğu’nu her zaman dijital dü-
şünen, veriden katma değer yaratan, 
geleceğin dünyasına bugünden hazır 
olan bir yapıya kavuşturuyoruz.’

Sürdürülebilirlik konusunda öncü 
ve örnek uygulamalarına bu dö-
nemde de devam ettiklerini aktaran 
Alper, ‘Sabancı Holding çevre-
sel, sosyal ve yönetişim alanında 
performansıyla Borsa İstanbul’un 
Sürdürülebilirlik Endeksi’nin çözüm 
ortağı Refinitiv tarafından yayın-
lanan değerlendirmede, ‘Yatırım 
Holding’leri kategorisinde Türkiye 
dahil pek çok ülkede bulunan 56 
holding şirketi arasında en yüksek 
performans gösteren şirketlerden 
biri oldu.’ ifadesini kullandı.
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Tüpraş, Kırıkkale Rafinerisi 
bünyesindeki çevreye duyarlı 
binalarıyla LEED Gold Sertifika-

sı almaya hak kazandı.
Tüpraş’tan yapılan açıklamaya 

göre, şirketin, Tüpraş Akademi ile 
Teknik Emniyet ve Çevre Müdürlüğü 
binaları çevreye duyarlı yapı “yeşil 
bina” olarak tescillendi.

Her iki projede kullanılan tüm 

malzemeler LEED danışman firması 
görüşleri doğrultusunda sertifikas-
yona uygun olarak seçildi. Binaların 
tasarım süreci de sertifikasyon kri-
terlerine uygun olarak yürütüldü.

Tüpraş Akademi binasının mev-
cutta atıl durumda bulunan yapının 
modernizasyonu yoluyla inşa edil-
miş olması da sürecin verimliliğini 
artırdı.

Yeşil binalar, klasik binalara göre 
ortalama yüzde 30 daha az ener-
ji tüketiyor. Gün ışığından en üst 
düzeyde yararlanarak, enerji analizi 
sayesinde enerjiyi en verimli şekilde 
kullanıyor. Yeşil binaların su tüke-
timi de oldukça düşük olduğundan, 
peyzaj alanlarında yağmur suyunun 
kullanılması gibi çeşitli metotlarla 
yüzde 50 su tasarrufu yapılabiliyor.

Tüpraş Kırıkkale Rafinerisi’ne iki ayrı 
“yeşil bina” sertifikası

Tüpraş, Kırıkkale Rafinerisi bünyesindeki çevreye duyarlı binalarıyla LEED Gold Sertifikası almaya hak 
kazandı.

[çevre ►
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[makro bakış ►

Geçtiğimiz Mart ayının sonunda 
18 yıldır üyesi olduğu TÜSİAD’ın 

başkanlık koltuğuna geçen Orhan 
Turan, TÜSİAD’ın Feyyaz Berker’le 
başlayan hikayesini, önümüzdeki 
dönemde yönetimindeki kadro ile 
devam ettiriyor olacak.

50 yıllık bir yapılanma olan 
TÜSİAD’ın başkanlık koltuğuna geçen 
Orhan Turan ile TÜSİAD’daki yeni 
dönem çalışmalarının detaylarını 
konuşmak için bir araya geldik....

Öncelikle TÜSİAD Başkanı olmanız-
la sonuçlanan sürecin kısa hikaye-
sini sizden dinleyebilir miyiz?

İş hayatım boyunca sivil toplum 
örgütlerinde görev almak benim için 
hep çok kıymetli oldu. İş dünyasının 
da yakından bildiği gibi 30 yıla yakın 
zamandır sivil toplum kuruluşlarında 
aktif olarak görev alıyorum.

18 yıldır üyesi olmaktan gurur 
duyduğum, yönetim kurullarında ve 
denetleme kurulunda görev yaptığım 
TÜSİAD’da başkanlık sorumluluğunu 
üstlenmek üzere teklif almaktan 
ve Genel Kurulumuzun teveccühü 
ile seçilmekten mutluluk ve onur 
duyuyorum. TÜSİAD, Türk iş dünya-
sının fikir üreten fabrikası. Yönetim 
Kurulu üyelerimizle beraber şevkle 
çalışacağız.

TÜSİAD’ın yeni başkanı olarak ön-
celikli olarak gündeminize aldığınız 
maddeler neler?

Dünya önemli bir dönüşümden 
geçiyor. Jeopolitik gerilimler, eko-
nomik krizler ve doğal afetler de 
bu süreci hızlandırıyor. Her an her 
yerde bir değişim söz konusu ve 
doğal olarak buna bireyler, kurumlar 
ve toplumlar da sürekli dönüşümle 
yanıt verme stratejileri geliştirmek 
durumunda.

Dünyadaki ve ülkemizdeki geliş-
meleri odağa alarak, özellikle ekono-
mik zorlukların aşılması konusunda 
üyelerimiz ve kurumsal bilgi üretme 
kapasitemiz ile bu sürecin üstesin-
den birlikte gelmeye çalışacağız.

Enflasyonla mücadele başta 
olmak üzere önerilerimizi karar 
alıcılarla ve kamuoyuyla paylaşma-
ya devam edeceğiz. Ülkemizin dört 
bir yanında üyelerimiz ve ağlarımız 

var. Anadolu buluşmalarıyla da iş 
dünyasının önceliklerini, sürdürü-
lebilir kalkınmanın başarılması için 
gerekenleri istişare edeceğiz.

TÜSİAD’ın güçlü uluslararası 
ağları bu dönemde de Türk iş dün-
yasına küresel dönüşümleri anlama 
yolunda büyük destek olacak. Uzun 
zamandır altını çizdiğimiz iki konu 
var: yeşil dönüşüm ve dijital dönü-
şüm. Hem daha verimli ve katma 
değerli üretim için dijitalleşmeyi 
sağlamak hem de çevreye duyarlı, 
enerji verimli, döngüsel üretimi ger-
çekleştirmek yolundaki çalışmalar 
iş dünyası ve aslında toplumun tüm 
kesimleri için kritik önemde.

Bizim öncelikli sorumluluğu-
muz gençlere hayallerini bu ülkede 
kurmalarını sağlayacak bir ortam 
yaratmak. Bu sorumluluğun bilinciy-
le gençlerimizin kariyer yolculukları-
nı desteklemeyi, girişimcilik ve dijital 
beceriler kazanma yolunda onları 
cesaretlendirmeyi sürdüreceğiz. 
Türkiye’nin en önemli sorunlarından 
biri olan toplumsal cinsiyet eşitliğini 
öncelikli bir alan olarak savunaca-
ğız. 50. yıl projemiz olan “Yeni bir 
anlayışla geleceği inşa” çalışmamız 

tüm bu çalışma ve öneriler için bir 
pusula niteliğinde. “Geleceği İnşa” 
çalışmamızı aydınlık bir gelecek için 
tüm toplum kesimlerine kararlılıkla 
anlatmayı sürdüreceğiz.

Bize ekonomideki son durumun 
fotoğrafını çeker misiniz? TÜSİAD 
penceresinden görünen manzara 
nedir?

İlk dikkat çeken, emsallerimizden, 
tüm dünyadan çok daha yüksek bir 
enflasyon, yavaşlayan ihracat ve 
yatırımlar söz konusu. Bugün dün-
yada ortalama enflasyon yüzde 9’lar 
civarında, biz de bu rakam yüzde 
60Y geçmiş durumda. Orta vadede 
ise zayıflayan bir yatırım ortamı, 
verimlilik düşüşü, çok yüksek refah 
kaybı gibi baş edilmesi her geçen 
gün zorlaşan bir makro görünüm 
mevcut. Evet son dönemde yaşa-
nan gelişmelerden sonra jeopolitik 
önemi daha da artmış bir ekonomiyiz 
fakat değişen dünya düzenini çok 
daha hızlı ve daha doğru okumamız 
da gerekiyor.

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan’a göre 
enflasyonla mücadelenin 3 yolu:

• Doğru para ve maliye politikası 
uygulanması önemli bir konu. Enf-
lasyon kontrolden çıktıysa çok nettir 
ki sıkı para politikası uygulamanız en 
doğru olan. Bunların yanında Merkez 
Bankasının çözemeyeceği gıda tarım 
gibi enflasyonu çok artıran yapısal 
süreçler de var, buralarda da uzun 
yıllar gerekli adımları alamayışımızın 
maliyeti bugün ortaya çıkıyor. Enf-
lasyonla doğru mücadele edersek 
ihtiyacımız olan dövizi de daha kolay 
yani daha ucuza bulma imkanımız 
olur. Oysa bugün ülke risk primimiz 
CDS hala 600 baz puan civarında. 
Emsallerimizde bu rakam 200’lerde. 
Bu şu demek, Türkiye dışında hemen 
hemen tüm akran ülkelerimiz dövize 
bizden daha ucuz maliyetle erişebi-
liyor. Bunu düzeltmemiz gerek. Uzun 

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan: 
Kapsamlı bir ekonomik plana ihtiyaç var
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vadede gerekli reformları yapmak 
elbette maliyetli ama ülke ekonomi-
sini reform ortamına hazırlamak için 
en önce bu enflasyon ve döviz bulma 
konusunu çözmeniz gerekiyor.

• Vergide, istihdamda, enerjide 
pek çok yapısal değişim gerekiyor. 
Tüm bunları yapabilecek güçlü ku-
rumlara ihtiyaç var. Adım atmak da 
yeterli değil istikrarlı şekilde kurum-
larımızın bu süreci sürdürebilmesi 
şart.

• Ülkede tasarrufları artırıp döviz 
bağımlılığını düşürücü, üretimi dış 
kaynak tonlamasından koparıp 
kendi kendimize finanse edebildiği-
miz bir noktaya doğru yaklaştırmak 
gerekiyor. Dolayısıyla konu sadece 
enflasyon-faiz değil, Türkiye’nin 
bugün geldiği noktada artık yeniden 
kapsamlı bir ekonomik plana ihtiyacı 
var.

Üretim ekonomisi temelinde bir 
kalkınma modeli nasıl geliştirile-
bilir? Bu noktada kimlere ne gibi 
görevler düşüyor?

Kalkınma modellerinin temelinde 
verimlilik artışı yatıyor. Verimliliğe 
erişebilmek için de az evvel sıra-
ladığım adımlara ihtiyaç var. Şunu 
da netleştirmek lazım kalkınma, 
verimlilik gibi konulara erişmek 3-5 
yılda çok olası değil, yıllar boyu çok 
istikrarlı bir program sürdürme-
niz lazım. Örneğin Güney Kore’nin 
kalkınma modeli aslında neredeyse 
50 yıllık bir plan ve halen de o süreç 
devam ediyor. Bu noktada sadece 
ekonomi yönetimine değil tüm kamu 
otoritesine sorumluluk düşüyor. 
Konu ekonominin ötesinde huku-
kun üstünlüğü, kurumların politika 
dizayn etme kapasitesinin artması, 
eğitimin kalitesinin yükseltilmesi, 
beşeri sermayenin ülkeye dönmesi 
gibi alanlarda kamu yönetimdeki her 
bir yapıya sorumluluk düşüyor. Biz, 
kurumların gücünü çok önemsiyoruz. 
Bu olmadığı takdirde iktisadi olarak 
dünyada öne çıkmanız, kalkınmanız 
çok zor. Çünkü tüm politikaları kendi 
alanlarında deneyimli bilgili kurum-
lar dizayn ediyor. Doğru politika 
dizayn edebilme kapasiteniz zayıf 
ise kalkınmanız da çok olası değil.

Doğu ile Batı, İstanbul ile Anadolu, 
siyaset ile toplum, ekonomik büyü-
me ile refah arasında kaynaşma ve 
bütünleşme nasıl olur? Bu noktada 
atılması gereken hamleler neler?

Genel kurulumuzdaki konuşmam-
da da ifade ettiğim gibi; gün geçtikçe 

daha net görüyoruz ki, hem ülkemiz-
de hem de dünyada yerleşmiş olan 
“merkez ve çevre”ye dayalı düşünce 
ve eylem sistemi dünyanın içinde bu-
lunduğu manzarayı anlamlandırmak 
için artık yeterli değil.Ufkumuzu bu 
yeni manzarayı anlamlandıracak ve 
değerlendirecek şekilde genişletme-
li, tazelemeliyiz. TÜSİAD, kalıpların 
hüküm sürmediği, önyargıların bizi 
sınırlamadığı bir geleceğin inşasında 
iş dünyasının bütüncül ve kapsayıcı 
lideri olarak öncü roller üstlenmeye 
devam edecek.

Bu anlamda en önemli fırsatı 
TÜRKONFED ile birlikte yürütmekte 
olduğumuz Anadolu Buluşmaları-
mızda görüyoruz. Burada amacımız, 
ülkemizin bugününe ve geleceğine 
dair fikirlerimizi, duygularımızı ve 
görüşlerimizi paylaşabileceğimiz 
sürdürülebilir bir platform oluştur-
mak. Anadolu’da, bölgelerimiz ve ni-
hayetinde ülkemiz için birer mihenk 
taşı konumundaki illerimizde, ortak 
sorunlarımız için ortak aklı inşa 
etmeye devam edeceğiz. O ortak akıl 
ki, içinde bulunduğumuz dönemde 
tüm dünyada savaşa karşı barış; 
istikrarsızlığa karşı huzur; belirsiz-
liklere karşı öngörülebilirlik için en 
kıymetli araç haline gelmiş durumda.

“GENÇLER HAYALLERİNİ BU ÜLKEDE 
KURACAK”

“Bizim öncelikli sorumluluğu-
muz gençlere hayallerini bu ülkede 
kurmalarını sağlayacak bir ortam 
yaratmak. Bu sorumluluğun bilinciy-
le gençlerimizin kariyer yolculukları-
nı desteklemeyi, girişimcilik ve dijital 
beceriler kazanma yolunda onları 
cesaretlendirmeyi sürdüreceğiz. 
Türkiye’nin en önemli sorunlarından 
biri olan toplumsal cinsiyet eşitliğini 
öncelikli bir alan olarak savunaca-
ğız. 50. yıl projemiz olan “Yeni bir 
anlayışla geleceği inşa” çalışmamız 
tüm bu çalışma ve öneriler için bir 
pusula niteliğinde. “Geleceği İnşa” 
çalışmamızı aydınlık bir gelecek için 
tüm toplum kesimlerine kararlılıkla 
anlatmayı sürdüreceğiz.

Demeçlerinizden birinde, Türkiye’yi 
gençlerin hayallerini kendi ülke-
lerinde gerçekleştirecek bir ülke 
haline getirmek için çalışacağınızı 
söylüyorsunuz. Bu noktada nasıl 
çalışmalarla çıkacak TÜSİAD kar-
şımıza? Gelecek nesiller ve kendi 
geleceğimiz için hangi kavramları 
olmazsa olmazlarımız arasına 
almalıyız?

“Yeni Bir Anlayışla Geleceği İnşa” 
raporumuzda bahsettiğimiz gibi, 
gelişmiş, saygın, adil ve çevreci bir 
Türkiye için insan, bilim ve kurumlan 
esas alan bir anlayışla gençlerimize 
hayal kurabilecekleri, potansiyel-
lerini gerçekleştirebilecekleri bir 
ülke ortamını sunabileceğimize 
inanıyoruz. Bu ortamı da ancak genç 
nesillerin bakış açılarını, düşünme ve 
öğrenme biçimlerini, yaşam tarzla-
rını göz önünde bulundurduğumuz 
adımlarla sağlayabiliriz. Hukukun 
üstünlüğü, özgürlükler, toplumsal 
cinsiyet eşitliği, çeşitlilik ve kapsayı-
cılık, çevre ve iklim krizine duyarlılık 
taviz vermeden ilerlememiz gereken 
alanlar.

“Geleceğin İşleri” ve bu yönde 
yetkinliklerin geliştirilmesi tüm dün-
yada olduğu gibi ülkemizin geleceği 
açısından da öncelikli konularımız 
arasında. Geçtiğimiz sene hayata 
geçirdiğimiz “İşim Gücüm Geleceğim 
Projesi” ile dijital yetkinliklerle do-
natılmış insan kaynağının gelişimine 
destek vererek gençlerin bu alanlar-
da istihdam olanakları ile buluşma-
larına yardımcı olmayı amaçlıyoruz. 
10 senedir sürdürdüğümüz “TÜSİAD 
Bu Gençlikte İŞ Var!” programı ile de 
girişimciliğe ilişkin farkındalığı ve 
yetkinliği artırmaya ve gençler başta 
olmak üzere toplumun her kesimin-
de inovasyon ve girişimciliği teşvik 
etmeye yönelik çalışmalar yürütü-
yoruz.

Rekabetçi piyasa ekonomisi, 
toplumsal refah ve sürdürülebilir 
çevre dengesinin benimsendiği bir 
ortama yönelik çalışmalar sürdüre-
ceğinizi söylüyorsunuz. Sürdürüle-
bilirlik için en temel yapı taşı nedir 
sizce?

Gerek pandemi gerek Rusya-Uk-
rayna savaşı arz güvenliğini sağla-
maya yönelik tedbirlerin ve tedarik 
zincirinin dirençli olmasının ne kadar 
kritik unsurlar olduğunu gösterdi. 
İklim değişikliğinin boyutlarını görü-
yoruz. Bu da bize yeşil büyümeyi ön-
celiklendiren bileşenlerin bütüncül 
şekilde ekonomi modeli içinde yer 
alması ihtiyacını gösteriyor. Bu kap-
samda üretim ve tüketimde kaynak 
verimliliğini her anlamda artırmaya 
gerek vardır. Teknoloji ile inovasyon 
da tüm süreçlere güçlü bir şekilde 
eşlik etmelidir.

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan’ın 
Türkiye’de İş Dünyası Dergisi 
Söyleşisi’nden özetlenmiştir...
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[yerel yönetim ►

Marmara Belediyeler Birliği ve 
Kocaeli Büyükşehir Belediye 

Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyükakın, 
Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) ve Lojistik 
Derneği (LODER) işbirliği ile düzen-
lenen 11. Ulusal Lojistik ve Tedarik 
Zinciri Kongresi’ne katıldı. 

KOÜ Rektörü Prof. Dr. Sadettin 
Hülagü, Karamürsel Kaymakamı 
Osman Canbaba, Karamürsel Bele-
diye Başkanı İsmail Yıldırım, Kocaeli 
Üniversitesi akademisyenlerinin ve 
öğrencilerinin katıldığı kongrede söz 
alan Başkan Büyükakın, kongrede 
sadece lojistiğin konuşulmadığını, 
birbiriyle yakından alakalı birçok 
önemli konudan bahsedildiğini 
belirtti.

“GELECEĞİ DOĞRU TAHMİN EDİP 
DOĞRU ADIMLAR ATMALI”

Başkan Büyükakın, lojistik plan-
lama yaparken sektörün ve üretimin 
nereye gittiğine, tarım, hayvancılık 
ve sanayinin nereye yol aldığına, 
bu manada lojistik ihtiyaçların nasıl 

şekillendiğine bakmak gerektiğine 
vurgu yaparak, “Lojistik planlama, 
sürekli düşünmek gereken, geleceği 
görmeniz gereken bir alan. Lojistik 
alanda geleceği doğru tahmin edip, 
doğru adımlar atmalı” diye konuştu.

“BELEDİYE OLARAK İLK KEZ LOJİSTİK 
MASTIR PLAN YAPTIK”

Kocaeli’nde günlük 200 bin birim 
kamyonun hareket ettiğine dikkat 
çeken Başkan Büyükakın, “Bunu 
buradan gururla söyleyeyim. Ko-
caeli Büyükşehir Belediyesi, lojistik 
mastır planını ilk yapan belediye 
biziz. Bizden önce lojistik plan yapan 
yok. Bizden önce ulaşım mastır planı 
yapan var. Bir iki tane küçük ulaşım 
mastır planı çalışmaları vardı. Kısa 
sürede biz de tamamladık. Ama lojis-
tik mastır plan yapılması gerektiğini 
gördüğümüzde Türkiye’de bir bele-
diye olarak ilk kez lojistik mastır pla-
nını yaptık. Ama lojistik mastır plan 
yapmış olmak o işin bittiği anlamına 
gelmiyor. Sürekli yenilemek, güncel 

tutmak gerekiyor’’ bilgisini verdi.

“BU KENTTE BİR LOJİSTİK KÖY YAPIL-
MASI GEREKİYOR”

Kocaeli’nin en önemli ihtiyaçların-
dan bir tanesinin lojistik köy yapıl-
ması olduğuna dikkat çeken Başkan 
Büyükakın, şunları söyledi: “Gemi-
lerden raylı sistemlere aktarılan, 
limanların kapasitesini artıran, güm-
rükleme alanına hızla ulaşılan, orada 
gümrükleme işlemlerinin yapıldığı, 
depoların, büyük market zincirleri-
nin depolarının olduğu, oradan da 
diğer hatlara uzanan Kuzey Marmara 
Otoyoluna yakın bir noktada, liman 
elleçleme kapasitesini artıran bir 
noktada lojistik köy yapılması ge-
rektiği fikrini Ulaştırma Bakanımızla 
paylaştık. Bu çalışmalara Ulaştırma 
Bakanlığının uzmanlarıyla bir taraf-
tan yürütülüyor. 100 hektarın üzerin-
de bu kentte bir lojistik köy yapılması 
gerekiyor.” Konuşmaların ardından 
KOÜ Rektörü Hülagü tarafından Baş-
kan Büyükakın’a plaket takdim edildi.

Büyükakın: Türkiye’de lojistik mastır plan 
yapan ilk belediye Kocaeli Büyükşehir
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Büyükakın: Türkiye’de lojistik mastır plan 
yapan ilk belediye Kocaeli Büyükşehir

Cengiz Yıldırım: Soğutma grubunda pandemi 
dönemi tarihimizin en iyi dönemi idi

Yıldırım Soğutma Genel Müdürü Cengiz Yıldırım; pandemi ve sonrası için 
özellikle soğutma sektörünün durumunu ve Yıldırım Soğutma olarak 

faaliyetlerini, ODAVİZYON dergisine anlattı:

Yıldırım Soğutma, konfor, plastik, 
kimya, metal, ağaç ve diğer bir-
çok sektörlerde faaliyet göste-

riyor. Kocaeli özelinde, basınçlı hava 
sektöründe yaptığımız hizmetleri-
mize ve müşteri portföyümüze bak-
tığımızda ön gördüğümüz konumun 
ilerisinde bulunmaktayız. Özellikle 
Atlas Copco ile çalışmaya başladık-
tan sonra müşteri potansiyelimizi ve 
stratejimizi büyük ölçüde geliştirdik 
ve bu anlamda güçlü adımlarda iler-
lemeye devam ediyoruz. Soğutma 
sektöründe Marmara Bölgesi’nde 
ürettiğimiz soğutma gruplarının satış 
ve servisinde yerli üretici olarak iyi bir 
konumda bulunmaktayız. 

- Alanımızda bir numara olmayı 
hedefliyoruz

Türkiye genelinde, Kocaeli firması 
olmamızın da getirisi ile belirlediği-
miz güçlü stratejiler ve istikrarımızla 
alanımızda bir numara olmayı hedef-
liyoruz. Kocaeli’deki firmalarımızın 
yurt dışı menşeili soğutma ünitele-
rini  tercih etmelerindense, yerli ola-
rak üretilen, onlardan çok üstün satış 
sonrası hizmeti veren, yeni teknoloji-
leri takip eden ve enerji verimliliğinde 
daha üst seviyede makineler üreten 
Yıldırım Soğutma’yı tercih edeceğini 
umuyoruz.

- Kocaeli’de olmak bize avantaj 
sağlıyor

Kocaeli’nin birçok sektörde ön sı-
ralarda olması, organize sanayi böl-
gesinin çoğunlukta olduğu bir merkez 
konumunda bulunması ,müşterileri-
mize ve tedarikçilerimize ulaşma nok-
tasında büyük avantaj sağlıyor.

- 2022 yılını 8 milyon € gibi bir ciro 
ile kapatmayı hedefliyoruz

Pandemi döneminde Atlas Copco 
tarafında 2021 yılının ilk iki çeyreği 
durağan sonraki iki çeyrek ise inanıl-
maz derecede verimli geçti diyebiliriz. 
Soğutma grubu tarafında ise pandemi 
dönemi tarihimizin en iyi dönemiydi. 

Tek sıkıntımız bu dönemdeki personel 
eksiğimiz oldu. 

2022 yılının ilk çeyreğinde hem At-
las Copco hem de AOY marka soğut-
ma grubunda belirlediğimiz hedefler 
doğrultusunda ilerledik. Stoklu çalış-
mamız sonucunda ürün tedarikinde 
ve lojistikte sıkıntı çekmedik.2022 yılı 
sonuna kadar stoklu çalışmamızdan 
dolayı teslimde herhangi bir sıkıntı 
çekmeden hedeflerimizin üzerinde 
bir imalat ve satışla yılı kapataca-
ğımızı ön görüyoruz. Bu sene de en 
büyük sıkıntımız personel eksikliği 
olmaktadır.

- ‘4 gün iş  1 gün okul’ projesini 
önemsiyoruz

2022 yılını 8 milyon € gibi bir ciro 
ile kapatmayı hedefliyoruz. Bunun 
yüzde 25’i ihracat olarak belirledik. 
Bizim ve tüm sektörlerin en büyük 
sıkıntısı olan personel kısmında plan-
larımız arasında bünyemize 10-15 kişi 
daha eklemek olacaktır. 

Devletimizin başlattığı ‘4 Gün İş 1 
Gün Okul Projesi’ni çok önemsiyoruz. 
Bu projenin kısa vadede olmasa bile 
orta vadede tüm sektörler için per-
sonel sıkıntısını gidereceğine inanı-
yoruz.

- İhracat hedefimiz 2 milyon €
Dünyanın en büyük basınçlı hava 

kompresörü üreticisi olan Atlas 
Copco’nun Türkiye’deki en büyük dis-
tribütörüyüz. 

AOY markası ile soğutma grup-
ları üretip Türkiye’nin her noktasına 
satış yaptığımız gibi Dünyanın birçok 
ülkesine de ihraç ediyoruz. CMY mar-
kası ile de basınçlı hava kurutucuları 
üretiyoruz. AOY ve CMY bizim tescilli 
markalarımızdır.Ar-Ge merkezimizde 
ürettiğimiz ürünlerin enerji verimliliği 
üzerinde çalışmaktayız. 

İhracat ürünlerimiz kendi ürettiği-
miz ürünlerdir. İhracat bölgelerimiz, 
Rusya, Ukrayna, Belarus, Orta Doğu 
,orta Asya , Afrika ve Avrupa’dır. 2021 
yılında 1 milyon €, 2022 yılında ise 
tahminimiz 2 milyon €.

- Personel sıkıntısının giderilmesi 
en öncelikli beklentimiz

Türkiye’deki tüm sanayi kuruluş-
larının en büyük sorunu olan personel 
sorununun kısa, orta ve uzun vadede 
çözülecek şekilde, eğitim olanakları-
nın ve teşviklerinin arttırılarak Türki-
ye için büyük sıkıntı olacak personel 
probleminin çözülmesini devletimiz-
den ivedilikle beklemekteyiz.

[üyelerden ►
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Zeytinoğlu: İhracatımız ucuzlarken, 
ithalatımız pahalanıyor

[oda meclisi ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Nisan ayı Meclis Toplantısnda 
konuşan Başkan Zeytinoğlu dış 

ticaret hadlerinin düştüğünü belir-
terek daha ucuza ihracat yapılır-
ken, daha pahalı ithalat yapıldığını 
söyledi. İhracatın yıllık bazda miktar 
olarak yüzde 14,5 artarken, d eğer 
olarak yüzde 9,5 arttığına dikkat 
çeken Zeytinoğlu ithalatta ise miktar 
olarak yüzde 5,9 artış varken, değer 
olarak yüzde 36,5 artış olduğunu 
söyledi.  

Piri Reis Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Oral Erdoğan’ın katılımı ile 
gerçekleştirilen ve Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul’un başkanlığın-
da yapılan toplantıda KSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve 
meclis üyeleri hazır bulundu. Meclis 
toplantısında konuşan KSO Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, ekonomik değer-
lendirmelerde bulundu. Dış ticaret 
rakamlarını paylaşarak sözlerine 
başlayan Zeytinoğlu şunları söyle-
di: “Mart ayında ihracat yüzde 19,8 

artışla 22 milyar 708 milyon dolar 
olarak şubat ayının da yüzde 13,5 
üzerinde gerçekleşti. Bu tarihi bir 
rekor. Hammadde ihracatı yüzde 32,3 
artış gösterdi. toplam ihracattaki 
payı yüzde 53,8. Yatırım malı ihracatı 
yüzde 14,6 artış gösterdi. İhracattaki 
payı yüzde 11,5. Tüketim malı ihracatı 
yüzde 6,2  artış göstermiş, ihracat-
taki payı ise yüzde 34,2. İhracatımı-
zın yarıdan fazlası hammadde ve 
aramalı ürünlerinden. Hammadde 
ürünlerinden daha fazla yatırım ve 
tüketim mallarına dönmeli.

EN FAZLA İHRACAT YAPILAN ÜLKELER
En fazla ihracat yaptığımız ilk beş 

ülkeye bakacak olursak; Almanya 1 
milyar 904 milyon dolar yüzde 13,7 
artış göstererek birinci sırada yer 
aldı. ABD 1 milyar 561 milyon dolar ile 
yüzde 25,6 artış gösterdi. İtalya 1 mil-
yar 276 milyon dolar ile yüzde 30,5 
artış gösterdi, İngiltere 1 milyar 166 
milyon dolar ile yüzde 9,8 artış gös-
terdi, Irak 1 milyar 160 milyon dolar 

ile yüzde 25,1 artış gösterdi. Avrupa 
Birliği 9 milyar 975 milyon dolar ile 
yüzde 27 artış gösterdi. Diğer Avrupa 
ülkeleri 2 milyar 434 milyon dolar  ile 
yüzde 3,2 azalmış. Yakın ve Ortadoğu 
ülkeleri 3 milyar 975 milyon dolar ile 
yüzde 14,9 artış gösterdi, Kuzey Afri-
ka ülkeleri 1 milyar 504 milyon dolar 
ile yüzde 25,9 artış gösterdi.

İTHALATTA GELİŞMELER
İthalatımıza bakacak olursak; 

mart ayı ithalatımız 30 milyar 948 
milyon dolar ile yüzde 31 artış 
gösterdi. Yatırım (sermaye) malları 
ithalatı yüzde 6,3 azaldı. Hammadde 
(ara mallar) yüzde 43,3 arttı,  petrol 
ve doğalgaz ithalatından kaynaklı 
olarak. Tüketim malları yüzde 3,5 
azaldı. Bu kalemdeki gerilemeyi 
olumlu değerlendiriyoruz. Son dö-
nemde ihracatımız da ithalatımız da 
rekor kırıyor. İthalattaki hızlı artışta 
emtia fiyatlarının yükselmesi etkili. 
İthalatın ihracattan hızlı artmasın-
dan; dış ticaret açığı 8 milyar 240 
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milyon dolara yükseldi. 2021 Mart’ta 
4,6 milyar dolar idi. Bu yükseliş cari 
açığı artıracaktır. İhracatın ithalatı 
karşılama oranı ise yüzde 73,4. 2021 
Mart’ta yüzde 80,3 idi.

CARİ AÇIK VERİLERİ
Şubat ayında yıllık cari açık 21 mil-

yar 845 milyon dolara yükseldi. Aylık 
açık  5,2 milyar dolar olarak gerçek-
leşti. Turizm gelirleri geçen yılın üze-
rinde gerçekleşmesine rağmen, ana 
etken dış ticaret açığındaki yükseliş 
oldu. Hizmet gelirleri 1,6 milyar dolar. 
2021 yılında 734 milyon dolar idi. 
Dış ticaret açığı 6 milyar dolar oldu. 
2021 yılında 2,1 milyar dolar idi. Mart 
ayında da, dış ticaret açığındaki artış 
cari açığı yükseltecektir.  

DIŞ TİCARET KONUSUNDA FARKLI BİR 
ANALİZ

Bu ay sizlerle dış ticaret konusun-
da farklı bir analizde paylaşmak isti-
yorum. TÜİK tarafından 13 Nisan’da 
açıklanan Şubat ayı dış ticaret 
endeksleri verilerine göre; Türkiye 
ihracatını miktar olarak yıllık bazda 
yüzde 14,5 arttırırken değer olarak 
yüzde 9,5 arttırabildi. Görüldüğü gibi 
ihracatta değer olarak artış, miktar 
olarak artışın gerisinden geliyor. 
Yani daha düşük fiyata daha çok mal 

ihraç etmeye çalışıyoruz. İthalatta 
ise miktar olarak yüzde 5,9’lük bir 
artış varken değer olarak yüzde 36,5 
artış söz konusu. Bir başka deyişle, 
ithalat tarafında, miktara göre ithal 
ettiğimiz malların fiyatlarının hızla 
yükseldiğini görüyoruz. 

DIŞ TİCARET HADDİ…
Bildiğiniz gibi, dış ticaret haddi: ih-

racat birim değer endeksinin, ithalat 
birim değer endeksine bölünmesi ile 
hesaplanıyor ve burada birçok alt 
kalem (imalat, yakıt, ham madde) 
birlikte değerlendiriliyor. Dış ticaret 
haddimizde önemli düşüşler gözle-
niyor. Ocak ayında yaşanan önemli 
düşüşün ana nedeni, enerji kale-
mindeki ithalat-ihracat birim değer 
endeks farklarından kaynaklanmıştı. 
Şubat ayında, ocak ayına göre dış 
ticaret haddinde bir miktar iyileşme 
görülse de başta enerji açığımız ve 
ucuza yaptığımız ihracatla birlikte 
giderek daha pahalıya ithalata dönü-
şen yapımızın sorunlarımızın başında 
geldiğini görüyoruz. 

KOCAELİ GÜMRÜKLERİ
Kocaeli gümrüklerinden alınan 

verileri paylaşan Zeytinoğlu, “Veri-
lere göre mart ayında Kocaeli’den 3 
milyar 428 milyon dolar ihracat ger-

çekleşti. İhracatımız yüzde 14,7 artış 
gösterdi. İthalat 6 milyar 340 milyon 
dolar olarak gerçekleşti. İthalatımız 
yüzde 18,6 artış gösterdi. İlk üç aylık 
döneme baktığımızda; ihracat 9 
milyar 40 milyon dolar ile yüzde 13,8 
artış gösterdi. İthalat ise 16 milyar 
699 milyon dolar olarak gerçekleşti, 
yüzde 24,1 artış gösterdi” dedi.

REEL EFEKTİF DÖVİZ KURU
Reel efektif döviz kuru hakkında 

da konuşan Zeytinoğlu, “Mart ayında 
54,01 oldu. Şubat ayında 53,92 idi. 
Endeksin 100 olması durumunda 
dolar mart ayında 9,0769 TL. Mart 
ayında dolar 14,5907 TL, dolar bugün 
14,66 TL. ÜFE bazlı REK ise mart ayın-
da 78,65. Şubat ayında 76,13 idi. En-
deksin 100 olması durumunda dolar 
mart ayında 14,9521 TL. İhracatçılar, 
üreticiler olarak baz almamız gere-
ken ÜFE bazlı REK.  Buna göre; kurun 
mevcut durumu aştığını görüyoruz. 
Fark 0,36 puan. Rekabetçi kurdan 
uzaklaşmaya başladığımızı görüyo-
ruz” diyerek enflasyona ezilmeyen ve 
öngörülebilir kurun önemine değindi.

ENFLASYON VERİLERİ
Enflasyon verileri hakkında da 

değerlendirmede bulunan Zeytinoğ-
lu, “Mart ayında TÜFE yüzde 61,14’e 
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yükseldi. Aylık yüzde 5,46 artış gös-
terdi. ÜFE yüzde 114,97 olarak açık-
landı. Aylık yüzde 9,19 artış gösterdi. 
Martta döviz kurları stabil devam 
ederken; enerji ve petrol ürünleri 
başta olmak üzere girdi fiyatlarındaki 
artışların etkisini görüyoruz. ÜFE ile 
TÜFE arasındaki fark  53,83 puana 
yükseldi.

Emtiadan kaynaklanan enflasyon 
kalksa dahi ÜFE’deki aylık artışların 
TÜFE’nin üzerinde gerçekleşmesi, ile-
riye yönelik enflasyonun kalıcı olma 
ihtimalini arttırıyor” diye konuştu.

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Kapasite kullanım oranları ve 
sanayi üretim endeksinden bahseden 
Zeytinoğlu şunları kaydetti: “Mart 
ayı kapasite kullanım oranı Türkiye 
genelinde yüzde 77,3 oldu. Geçen yıla 
göre 2,6 puan, şubat ayına göre 0,7 
puan arttı. Kocaeli’de kapasite kul-
lanım oranı ise yüzde 71 oldu. Geçen 
yıla göre 0,3 puan / şubat ayına göre 
0,1 puan arttı. Sanayi üretimi şubat-
yıllık yüzde 13,3 artış gösterdi. Aylık 
yüzde 4,4 olarak gerçekleşti. Aylık 
bazdaki artış ocak ayında gaz kısıntı-
sı nedeniyle üretime ara verilmiş ve 
ivme kaybı olmuştu. 

SANAYİ ÜRETİMİNDEN ÖNEMLİ KATKI
Mart ayında; tarihi rekor ihra-

cat ve kapasite kullanımlarındaki 
artışın mart ayı verilerine yansı-

yacağını düşünüyoruz. Dolayısıyla 
bu yıl, sanayi üretiminin ülkemizin 
büyümesine önemli katkı vereceğini 
düşünüyoruz. Sektörlerin katkısına 
baktığımızda imalat sanayi aylık 5.1, 
yıllık 13.3, ara malı aylık 5.1 yıllık 14.4, 
dayanıklı tüketim malı aylık 6.6 yıllık 
11.9, dayanıksız tüketim malı aylık 
5.3, 18.9, sermaye malı aylık 7.6, yıllık 
13.3, orta ileri teknoloji ürünleri aylık 
yüzde 9.9, yıllık 15.2 artış gösterirken 
ileri teknoloji ürünleri aylık 0.6 azaldı, 
yıllık 5.2 artış gösterdi.”

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konu-

şan Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı şubat 
ayında yüzde 10,7 olarak gerçekleşti. 
Geçen yılın aynı ayına göre 2,5 puan, 
ocak ayına göre 0,5 puan geriledi. 
Toplam çalışan sayısı benim için her 
zaman daha önemlidir. Bu kapsamda 
2022 Şubat’ta 30 milyon 6 bin kişinin 
çalışma hayatında olduğunu görüyo-
ruz. Diğer yıllara baktığımızda; 2021 
Şubat’ta 27 milyon 591 bin kişi, 2020 
Şubat 27 milyon 601 bin kişi, 2019 Şu-
bat 27 milyon 355 bin kişi, 2018 Şubat 
28 milyon 166 bin kişi, 2017 Şubat 26 
milyon 956 bin kişi çalışıyordu. Bura-
da tabii nüfusumuza oranla çalışan 
sayımızın daha yüksek seviyelere 
ulaşmasını bekliyoruz” dedi.

BÜTÇE DEĞERLENDİRMESİ
Bütçe hakkında konuşan Zey-

tinoğlu, “Mart ayında bütçe 68,97 

milyar TL açık verdi. Gelirler 155,96 
milyar TL ile yüzde 15,6 artış gös-
terdi. Giderler  224,93 milyar TL 
ile 102,3 artış gösterdi. Ocak-mart 
bütçe dengesi 30,8 milyar TL oldu. 
Bütçe giderlerindeki artışta ve açık 
vermemizde; KİT’lerin sübvanse 
edilmesi ile mevduat ve katılma 
hesaplarının kur artışlarına karşı 
korunmasına ilişkin giderlerin etkisi 
oldu. Borç verme kalemi altında; KİT  
39,2 milyar TL, BOTAŞ 37,8 milyar 
TL, TCDD 650 milyon TL, ÇAYKUR  
430 milyon TL, Türkiye Taşkömürü 
Kurumu  2320 milyon TL, Türkiye 
Raylı Sistem Araçları Sanayii A.Ş. 55 
milyon TL. Cari transferler kalemi 
altında mevduat ve katılma hesap-
larının kur artışlarına karşı korun-
masına ilişkin giderler  11,7 milyar TL 
oldu.Her zaman dile getirdiğimiz gibi 
faizlerin düşmesinin, büyük ölçüde 
denk bütçe tarafından desteklene-
bileceğine inanıyoruz” ifadelerini 
kullandı.

YENİ KREDİ PAKETİ
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 

Erdoğan’ın açıkladı ihracata dö-
nük yatırımlar ve döviz kazandırıcı 
turizm faaliyetleri için yeni bir kredi 
paketine ilişkin de konuşan Zeyti-
noğlu, “ İhracata dönük yatırımlara 
yerli makine kullanımı, kısmi yurt 
dışı finansmanı ve bölgesel teşvikle-
re ilave olarak TL cinsinden uzun va-
deli finansman imkanı getirildi. 100 

[oda meclisi ►
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milyar lirası ihracat, 50 milyar lirası 
turizm için olmak üzere toplamda 
150 milyar liralık bir kaynak ayırıldı. 
Bu kredi paketi; KOBİ’ler için 250 
milyon lira,  KOBİ dışı firmalar için 1,5 
milyar lira limiti olan yüzde 9’a va-
ran yıllık faiz oranı ve 2 yılı ödemesiz 
3 ila 10 yıl arası vade ile kullandırıla-
cak. Bu kredi paketi de orta ve uzun 
vadede ihracat altyapısı ve ihracata 
dönük sanayi üretimi için olumlu bir 
uygulama” dedi.

İHRACAT GENELGESİ
Merkez Bankası tarafından 

yayımlanan İhracat Genelgesi’ni de 
değerlendiren Zeytinoğlu, “Pazartesi 
gününden itibaren, ihracatçıların dö-
viz gelirlerinin TCMB’ye satılmasına 
ilişkin yüzde 25 oranı, yüzde 40’a 
çıkarıldı. İhracat yapımızın yoğun 
olarak hammadde ve sermaye 
malları ithalatına bağlı olduğu göz 
önüne alındığında, ihracatçılarımızın 
bozdurması gereken döviz oranının 
arttırılması firmalarımızı zorlaya-
caktır. Diğer taraftan; Cumhurbaş-
kanı tarafından KDV ile ilgili açıkla-
nan son değişiklikler hakkında ise 
KDV Tebliğ Taslağı, Resmi Gazete’de 
yayımlanmak üzere Cumhurbaşkan-
lığına gönderildi. Tebliğde imalat-
çı-ihracatçılar için KDV iadelerini 
kolaylaştıran yeni düzenlemeler var. 
İsteğe bağlı tam tevkifat uygulaması 
getiriliyor. Yapılan KDV indirimleri 
sonrasında yeni oranlar tebliğ met-

nine eklendi” diye konuştu. 

ANTREPOLARDA DOLULUK
Rusya’nın Ukrayna’ya askeri 

müdahalesi kapsamındaki gelişme-
leri yakından izlediklerini söyleyen 
Zeytinoğlu, “ Uluslararası alanda 
yaşanan bu gelişmelerin ekonomik 
ve finansal etkileri; tarım, turizm, dış 
ticaret, enerji ve müteahhitlik dahil 
birbirine bağlı birçok alanda devam 
ediyor. Son günlerde antrepolarda 
yaşanan sıkışıklıklar ile ilgili şikayet-
ler almaya başladık.  Bildiğiniz üzere 
AB’nin Rusya’ya uyguladığı ambar-
golar nedeni ile Rusya’dan hareket 
eden gemiler AB limanlarına giremi-
yor. Bu sebeple ülkemiz  limanları ve 
antrepoları transit ticarette kulla-
nılmaya başladı.  Antrepolardaki 
doluluk oranları birkaç hafta önceye 
nazaran oldukça yüksek” dedi.

KOCAELİ ANTREPOLARI TAMAMEN 
DOLU

Sözlerini sürdüren Zeytinoğlu, 
“Zaten transit ticarette son dönem-
de yaşanan canlılığa bu savaşında 
eklenmesi ile şuan İstanbul ve Ko-
caeli antrepolarının tamamen dolu 
olduğunu söyleyebiliriz.  Bu sıkı-
şıklığın bir diğer nedeni ise kurdaki 
dalgalanmalar. Antrepoda bekleyen 
mallar son dönemde kur seviyele-
rine göre çekilmeye başladı. Döviz 
kuru yüksek olduğunda maalesef 
firmalarımız antrepolarda bekleyen 

mallarını çekemiyor. Bu sorunların 
çözümü için Ticaret Bakanlığı tara-
fından verilen antrepo izinlerindeki 
bürokrasi azaltılarak süreç kısaltıla-
bilir veya bir yönetmelik değişikliği 
ile transit aktarmaların özel antre-
polar üzerinden yapılmasına ait bir 
müsaade verilebilir. Bu konudaki 
görüşlerimizi TOBB’a iletmeye de-
vam ediyoruz” diyerek konuşmasını 
noktaladı. 

PROF. DR. ORAL ERDOĞAN KONUŞTU
KSO Başkanı Zeytinoğlu’nun 

ardından söz alan Piri Reis Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Oral Erdoğan, 
güncel ekonomik gelişmeler ışığın-
da enflasyon, büyüme, işsizlik ve 
uluslararası arenadaki gelişmeleri 
paylaştı. Prof. Dr. Erdoğan, yapısal 
olarak cari fazla veren bir ülke olmak 
için de önerilerini paylaşarak, “Benim 
bu konudaki görüşüm; Amerika Birle-
şik Devletleri ile Avrupa Birliği’ni ana 
ihracat kapısı yapmayı kalıcı olarak 
başarmak ve bu iki kaynaktan doğ-
rudan yatırımları  çekebilmektir” ifa-
delerini kullandı. Prof. Dr. Erdoğan, 
1,5-2 yıl sonra yaşanması beklenen 
potansiyel küresel resesyona (eko-
nomik durgunluğa) ve Çin’de bekle-
nen üretim yavaşlaması ile tedarik 
zincirindeki olası bozulmalara karşı 
Türkiye’nin kendisini hazırlaması ge-
rektiği uyarısında bulunarak, ekono-
mik değerlendirmelerinin ardından 
soruları yanıtladı.
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Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, 
Kocaeli ve ülke  istihdamına, 
üretimine, ekonomisine ve 

ihracatına katkılar sunan iş dünya-
sına yönelik ziyaretlerine devam 
ediyor.

Son olarak otomotiv sektörün-
de faaliyet gösteren, yılda 230 bin 
araç üretme kapasitesi ve 2 bin 400 
çalışanıyla ilimiz istihdamına, üre-
timine ve ihracatına önemli katkılar 
sağlayan Hyundai Assan Otomotiv 
San. Tic. A.Ş.’yi ziyaret eden Vali 
Seddar Yavuz, incelemelerde bulu-
narak yetkililerden bilgiler aldı.

Hyundai Assan Otomotiv CEO’su 
Sangsu Kim, İdare Birimler Direk-
törü Barbaros Yıldırım, Üretim 
Direktörü Uygun Koşar tarafından 
karşılanan Vali Yavuz ilk olarak fab-
rika ziyaretçi defterini imzaladıktan 

sonra toplantı salonuna geçti.  
Burada fabrikanın çalışmaları-

na ilişkin bilgiler alan Vali Yavuz, 
beraberindekiler ile birlikte fabri-
kayı gezdiler. Fabrika çalışanlarına 
kolaylıklar dileyen Vali Yavuz, ilimiz 
ve ülkemiz istihdamına, üretimine 
ve ihracatına yönelik sağladıkları 
katkılardan dolayı Hyundai Assan 
Otomotiv ailesine teşekkür etti.

Namık Kemal Anadolu Lisesi 
Öğrencilerini Ziyaret Etti

Fabrika ziyaretlerinin ardından, 
depreme karşı yeterince güvenli ol-
madığı tespit edilen ve ikinci dönem 
geçici olarak Yuvam Akarca’daki bir 
okula nakli yapılan Namık Kemal 
Anadolu Lisesini ziyaret eden Vali 
Yavuz, öğrenciler ve okul yöneti-
miyle bir araya geldi. 

İl Milli Eğitim Müdürü Ömer 
Akmanşen’in eşlik ettiği ziyarette 
Vali Yavuz, İlçe Milli Eğitim Müdürü 
İhsan Özkan ve Okul Müdürü Adem 
Şahinkaya tarafından karşılandı. 
Ziyarette sınıfları gezen öğrencile-
rin durumları ve eğitimleri hakkında 
bilgiler alan Vali Yavuz, öğrencilerle 
de bir süre sohbet etti. 

Geçici bir süre eğitim gördükleri 
okulları ve durumları hakkında öğ-
rencilere sorular soran Vali Yavuz, 
mümkün olan en kısa zamanda 
daha modern bir şekilde yapıla-
cak okullarına kavuşmaları için 
gayret gösterdiklerini belirtti. Her 
bir öğrencinin sorusuna içtenlikle 
cevaplar veren Vali Yavuz, başarılı 
bir eğitim-öğretim dönemi olması 
temennilerini ileterek ziyaretlerini 
sonlandırdı.  

Vali Yavuz, önce 
fabrika sonra 
okul ziyareti 
gerçekleştirdi

[ziyaret ►
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2022 yılı Ocak-Nisan döneminde 
toplam üretim yüzde 9, otomobil 
üretimi bir önceki yılın aynı dö-

nemine göre yüzde 20 oranında azaldı. 
Bu dönemde, toplam üretim 409 bin 
903 adet, otomobil üretimi ise 229 bin 
200 adet düzeyinde gerçekleşti.

2022 yılı Ocak-Nisan döneminde 
toplam pazar geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 18 azalarak 222 bin 
574 adet düzeyinde gerçekleşti. Bu 
dönemde otomobil pazarı ise yüzde 
21 oranında azaldı ve 162 bin 398 adet 
olarak gerçekleşti.

Ticari araç grubunda, 2022 yılı 
Ocak-Nisan döneminde üretim yüzde 
11, ağır ticari araç grubunda yüzde 22 
ve hafif ticari araç grubunda yüzde 10 
oranında arttı. 2021 yılı Ocak-Nisan 
dönemine göre ticari araç pazarı yüzde 
9, hafif ticari araç pazarı yüzde 10 ve 

ağır ticari araç pazarı yüzde 5 azaldı.
2022 yılı Ocak-Nisan döneminde 

bir önceki yılın aynı dönemine göre, 
toplam otomotiv ihracatı adet bazın-
da yüzde 11 oranında, otomobil ihra-
catı ise yüzde 21 oranında azaldı. Bu 
dönemde, toplam ihracat 301 bin 722 
adet, otomobil ihracatı ise 167 bin 795 
adet düzeyinde gerçekleşti.

2022 yılı Ocak-Nisan döneminde 
bir önceki yılın aynı dönemine göre, 
toplam otomotiv ihracatı Dolar bazın-
da paralel seviyede gerçekleşirken, 
Euro bazında geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 8 arttı. Bu dönemde 
toplam otomotiv ihracatı 10,3 Milyar 
$ olarak gerçekleşirken, otomobil 
ihracatı yüzde 19 azalarak 2,9 Milyar $ 
seviyesinde gerçekleşti. Euro bazında 
otomobil ihracatı ise yüzde 12 azalarak 
2,6 Milyar € seviyesinde gerçekleşti.

Ocak-nisan’da  üretim, otomotivde yüzde 
8, otomobilde yüzde 20 geriledi

2022 yılı Ocak-Nisan 
döneminde toplam 

pazar geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 

18 azalarak 222 bin 
574 adet düzeyinde 

gerçekleşti. Bu 
dönemde otomobil 
pazarı ise yüzde 21 
oranında azaldı ve 

162 bin 398 adet 
olarak gerçekleşti.

Otomotiv Sanayicileri 
Derneği eski ve yeni 

Yönetim Kurulu 
Başkanları bir arada...

[otomotiv ►



32 Kocaeli Odavizyon

[bilişim ►

TÜBİTAK ULAKBİM, Sabancı 
Üniversitesi, Orta Doğu Teknik 
Üniversitesi iş birliğiyle ve 

EuroCC@Türkiye projesinin desteği 
ile Sabancı Üniversitesi ev sahipli-
ğinde düzenlenen “7. Ulusal Yüksek 
Başarımlı Hesaplama Konferansı 
- BAŞARIM 2022” başladı. TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal, 
11-13 Mayıs 2022 tarihleri arasında 
gerçekleşecek olan etkinliğin açılış 
konuşmasını yaptı ve “Araştırma ve 
Geliştirme Ekosisteminde Yüksek 
Başarımlı Hesaplama” başlıklı bir 
sunum gerçekleştirdi.

İlki 2009 yılında TÜBİTAK ULAK-
BİM ve ODTÜ iş birliğiyle gerçekleş-
tirilen “BAŞARIM” konferanslarının 
yedincisine çevrim içi olarak katılan 
TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Mandal; 
Türkiye, Hırvatistan, Portekiz ve 
İspanya iş birliğiyle Barcelona Su-
percomputer Center’da kurulmakta 
olan EuroHPC MareNostrum 5 siste-
mi için “Hedefimiz dünyanın en hızlı 
ilk 5 bilgisayarı arasına girebilmek 
ve Japonya, ABD ve Çin’in içerisinde 
bulunduğu listede Avrupa’nın, bizim 
içinde dahil olduğumuz EuroHPC ile 
yer alması” dedi.

TÜBİTAK’ın projede tetikleyici 
rolde olduğunu belirten Mandal, 
“EuroHPC projesiyle birlikte bu 
süreci ülkemizin diğer ülkelerle 
arasındaki mesafeyi hızlı bir şekilde 
kapatabilmesi için bir fırsat olarak 
gördük. Geçmiş dönemde Kalkınma 
Bakanlığımız, daha sonrasında Stra-
teji Bütçe Başkanlığımız, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığımız ile iş birliği ve 
etkileşim halinde olduk ve kurumla-
rımızı hem ikna ettik hem de sürece 
dahil ettik. Bugün gelmiş olduğumuz 
aşama çok kıymetli.” dedi. 

Katılımcıları, sürecin en önemli 
paydaşı olarak gördüklerini belirten 
Mandal, “Sizler akademik çalışma-
larda veya araştırma çalışmalarında 
ne kadar çok yer alırsanız ve gün-
demde olursanız yaptığımız bu işin o 
kadar faydalı olacağına inanıyorum.” 
diye konuştu.

Konferansta, “Araştırma ve 
Geliştirme Ekosisteminde Yüksek 
Başarımlı Hesaplama” başlıklı bir 
sunum gerçekleştiren TÜBİTAK 

Başkanı Prof. Dr. Mandal, dünyadaki 
yüksek başarımlı hesaplama kapasi-
tesindeki hızlı artışa dikkat çekerek, 
dünyadaki ilk 500 süperbilgisayarın 
toplam başarım değerinin (Rmax) 
1995 yılında saniyede 3,9 TeraFlop 
iken 2021 yılında saniyede 3,0 ExaF-
lop değerine ulaştığını belirtti. Man-
dal, “Ben BAŞARIM konferanslarının 
altıncısına katıldığımda saniyede 
2,2 ExaFlop’u konuşmuşuz, şimdi-
ki rakamlara baktığımızda hızlı bir 
şekilde oluşan gelişmeyi görüyoruz. 
Bu bir rekabet unsurudur.” dedi. 

“EuroHPC programı kapsamındaki 
süreç bizim için anlamlı bir misyon”

Dünyadaki en hızlı 5 yüksek 
başarımlı hesaplama tesislerinin 
sadece 3 ülkede bulunduğunu ve 
ilk 5’te yer alan ülkelere bakıldığı 
zaman bir Avrupa ülkesinin yer al-
madığını hatırlatan Mandal, “Avrupa 

kapsamındaki tesislerin ilk 5 içeri-
sine girme eğilimleri devam ediyor. 
Bizim şu anda yapıyor olduğumuz, 
Türkiye’nin de içinde yer aldığı 
EuroHPC programı kapsamındaki 
süreç çok kıymetli. Bizim için anlamlı 
bir misyon” değerlendirmesinde 
bulundu.

Araştırma ortamının 10 yıllık 
geleceğine yönelik senaryoların 
içerisinde süperbilgisayarlar dahil 
teknolojik dönüşümlerin araştırma 
ekosistemine sağladığı katkıların 
da göz önünde bulundurulmasının 
gerekliliğinin altını çizen TÜBİTAK 
Başkanı, “Büyük veri ve yapay zeka 
ile birlikte süperbilgisayarlar da 
araştırma ortamını önemli düzeyde 
değiştirmeye devam eden teknolojik 
dönüşümlerin arasındadır” değer-
lendirmesinde bulundu.

Dünya Ekonomik Forumu’nun 
(WEF) 2021 yılı Küresel Risk 

“Hedef dünyanın en hızlı 
5 süperbilgisayarı arasına girebilmek”
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“Hedef dünyanın en hızlı 
5 süperbilgisayarı arasına girebilmek”

Raporu’na atıfta bulunan Mandal, 
küresel risklerin çözümünde artarak 
önem kazanan Ar-Ge ve yeniliğin 
gerekliliğine değindi. Küresel riskle-
rin karmaşıklığı içerisinde önem ka-
zanan çok disiplinli araştırmalarda 
fen bilimleri, mühendislik bilimleri, 
sağlık ve yaşam bilimleri ile sosyal 
ve beşeri bilimlerin ortak katkıları-
nın önemine dikkat çekerken

Yüksek başarımlı hesaplamanın 
farklı disiplinlerle artan etkileşimi-
ne de vurgu yapan Mandal, yapay 
zekanın giderek artan ve yaygın-
laşan kullanımı ile birlikte yüksek 
başarımlı hesaplamanın da önemi-
nin arttığını belirtti. Mandal; “Pan-
demi, iklim değişikliği gibi karmaşık, 
dinamik ve değişken süreçlerle iç içe 
olduğumuz bir süreçte bu artışın sü-
receğini de rahatlıkla söyleyebiliriz.” 
diye konuştu.

Alanın zamanla daha da önem 
arz edeceğini belirten Mandal; “Ya-
pay Zeka, Makine Öğrenmesi, Bulut 
Teknolojiler gibi ana bileşenler ile 
birlikte özellikle tahminleme yön-
temlerinin gelecekte yeni senaryo 
çalışmaları, iklim değişikliği, biyoçe-
şitlilik, enerji, gıda arz güvenliği, te-
darik zincirleri gibi başlıkların tümü 
daha fazla gündemde yer alacak. 
Dünyaya pandemi öncesi ve sonrası 
olarak baktığımız zaman Yüksek 
Başarımlı Hesaplama yöntemlerine 
olan ihtiyaç ve beraberinde bu alan-
da altyapı ve insan kaynağına olan 
ihtiyaç pandemi öncesine göre çok 
daha fazla artacak.

Yüksek Başarımlı Hesaplama ve 
Süperbilgisayarların en çok etkile-
şimde bulunduğu ilk 10 disiplin ara-
sında bilgisayar bilimleri, mühendis-
lik ve temel bilimlerin yer aldığına 
dikkat çeken Mandal, “Bu durum 
sürecin gelişimi noktasında daha 
fazla yetkinliğin bir araya gelmesi-
nin gerekliliğini gösteriyor.” dedi.

“Gelecek on yılda tüm ekosistemi 
çok daha fazla etkileyecek bir dö-
nüşüme ilerliyoruz”

Teknolojinin dönüşümünde ge-
lecekte bilimi tüm dünyada yaygın-
laştırmak için Süperbilgisayarların 
ve Yüksek Başarımlı Hesaplama 
yöntemlerinin anahtar süreç içere-
ceği değerlendirmesinde bulunan 
Mandal, “Gelecek on yılda tüm eko-
sistemi çok daha fazla etkileyecek 
bir dönüşüme ilerliyoruz” dedi.

Süperbilgisayarlardan daha güç-
lü işlem yeteneğine sahip Exascale 
bilgisayarlar için donanım gelişti-
rilmesi kapsamında (MareNostrum 
Experimental Exascale Platform) 
MEEP Projesi ile güçlü iş birlikle-
ri geliştirildiğinin de altını çizen 
Mandal, “TÜBİTAK BİLGEM üzerin-
den aktif bir şekilde yer alıyoruz. Bu 
bilgisayarın sadece kullanıcısı değil, 
aynı zamanda geliştirme, daha farklı 
çözümler üretebilme noktasında da 
stratejik paydaşız.” diye konuştu.

7. Ulusal Yüksek Başarımlı 
Hesaplama Konferansı - BAŞARIM 
2022” etkinliğinin diğer açılış konuş-
malarını Orta Doğu Teknik Üniver-
sitesi Rektörü Prof. Verşan Kök, 
Sabancı Üniversitesi Rektörü Prof. 
Yusuf Leblebici ve TÜBİTAK ULAK-
BİM Müdürü Mehmet Mirat Satoğlu 
gerçekleştirdi.
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HABAŞ SINAİ VE TIBBİ GAZLAR İSTİHSAL ENDÜSTRİSİ ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL - ÖNCELİKLİ YATIRIM 3.788.131.466

FARPLAS OTOMOTİV ANONİM ŞİRKETİ Çayırova BÖLGESEL 123.935.735

REPKON İMALAT TEKNOLOJİSİ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 80.630.952

DAL LUNAPARK MAKİNALARI SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 48.660.000

SANKYO OİLLESS MAKİNA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 42.496.691

ÖZGÜR TRAKTÖR YEDEK PARÇA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 39.879.978

COLGATE-PALMOLİVE TEMİZLİK ÜRÜNLERİ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze GENEL 38.054.338

EREN MAKİNE VE PLASTİK SANAYİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Çayırova BÖLGESEL 37.655.397

SUNMAN ABC OYUNCAK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL - ALT BÖLGE 33.726.430

SELÇUKLU HOROLOJİ MİCRO DİŞLİ LİMİTED ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 24.622.141

ORTEM ELEKTRONİK ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL - ÖNCELİKLİ YATIRIM 24.559.605

ATLANTİS MÜHENDİSLİK GOLF PEYZAJ TARIMSAL SULAMA SİSTEMLERİ İNŞAAT TAAHHÜT 
SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

Dilovası GENEL 23.165.051

İZOPAR TRAFO VE İZOLASYON SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Kartepe BÖLGESEL 23.000.000

AĞIR HADDECİLİK ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 22.377.782

ONARAN ENDÜSTRİYEL AĞIR MAKİNE SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 21.578.300

TANRIKULU GERİ DÖNÜŞÜM VE ATIK DEĞERLENDİRME HİZMETLERİ İNŞAAT TAAHHÜT 
SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

Başiskele BÖLGESEL - ÖNCELİKLİ YATIRIM 21.500.000

ZEN GLOBAL İNŞAAT TURİZM SANAYİ VE DIŞ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Başiskele GENEL 21.097.000

TORUN BASINÇLI DÖKÜM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 19.879.146

SARMAŞIK MAKİNA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze GENEL 15.225.000

YILMAZ MAKİNE SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 14.744.000

FOREX EKSTRÜZYON KALIP LİMİTED ŞİRKETİ Çayırova BÖLGESEL 13.550.000

MAYER METAL MAKİNA İNŞAAT SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Başiskele GENEL 13.045.667

TURKOSAN METAL VE İNŞAAT SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Kartepe GENEL 10.111.654

ANPA GIDA VE İNŞAAT NAKLİYAT SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 9.626.000

VESUVİUS İSTANBUL REFRAKTER SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 9.028.439

CEMFA OPTİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL - ÖNCELİKLİ YATIRIM 8.893.150

SAYKAL ELEKTRONİK ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL - ÖNCELİKLİ YATIRIM 7.942.815

TİM ÇELİK METAL MAKİNE YEDEK PARÇA VE İNŞAAT SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Darıca BÖLGESEL 7.907.411

ÇEMSAN GIDA VE KİMYA TEKNOLOJİLERİ MAKİNA SANAYİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Kartepe BÖLGESEL 7.350.176

ANKARA ETLİK TIBBİ GÖRÜNTÜLEME MERKEZİ ÖZEL SAĞLIK HİZMETLERİ TURİZM TİCARET 
VE SANAYİ LİMİTED ŞİRKETİ

Gebze GENEL 5.800.000

ROTTE CHEM KİMYA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 4.874.468

AYHAN YEŞİL ORMAN ÜRÜNLERİ SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 4.874.030

KBT BIÇAK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Kartepe GENEL 4.755.022

SY MOLD OTOMOTİV KALIPÇILIK TEKNOLOJİLERİ SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL 4.305.000

ALLAME MAKİNA VE BİLİŞİM SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Kartepe BÖLGESEL 4.287.701

CMS MAKİNE SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Gebze BÖLGESEL 4.278.172

İSTANBUL DÖKÜM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dilovası BÖLGESEL - ALT BÖLGE 4.015.000

EFSANE METAL İŞLEME SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Çayırova GENEL 4.001.000

ANADOL CİVATA TİCARET VE SANAYİ LİMİTED ŞİRKETİ Dilovası GENEL 3.897.017

FİLE GIDA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Başiskele GENEL 3.483.665

COIL PARTNERS BOBİNAJ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Çayırova BÖLGESEL 3.284.012

MERT TASARIM İNŞAAT TURİZM GIDA OTOMOTİV İTHALAT İHRACAT SANAYİ VE TİCARET 
LİMİTED ŞİRKETİ

Gebze BÖLGESEL 2.830.650

Mart ayında teşvik belgesine bağlanan 
Kocaeli yatırım projeleri 

[teşvikler ►
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Mart ayında Kocaeli’de 
yapılacak yatırımlar içinde 
en büyüğüne Habaş imza 

atacak.
Mart ayında Kocaeli’ye yatırım 

yapmak üzere 42 şirket için teşvik 
belgesi düzenlenirken bu şirketlerin 
toplam yatırım tutarı 4.6 milyar TL 
olarak açıklandı. Bu yatırım proje-
leri tamamlandığında sağlanacak 
toplam istihdam ise 1123 olarak 
belirlendi. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
tarafından teşvik belgesine bağla-
nan Kocaeli hedefli yatırım projeleri 
arasında ilk sırayı alan Habaş, 3 
milyar 788 milyon lira tutarında 
harcama ile elektrikli hibrit otomo-
bil üretimi gerçekleştirecek. 

Bölgesel-öncelikli yatırım pro-
jesine Faiz Desteği, Gümrük Vergisi 
Muafiyeti, KDV İstisnası, Sigorta 
Primi İşveren Hissesi 7 Yıl, Vergi 
İndirimi %80, YKO %40 teşvikle-
rinden yararlanacak Habaş yılda 4 
bin hibrit otomobil üretecek.  Habaş 
bir süre önce Gebze’deki Honda 
otomobil fabrikasını satın almıştı. 

HABAŞ HAKKINDA
1956 : Hamdi Başaran tarafından 

“Hamdi Başaran Topkapı Oksijen 
Fabrikası” İstanbul / Topkapı’ da ku-
ruldu. Oksijen gaz olarak üretilmeye 
başlandı.

1967 : Şirketin ünvanı HABAŞ Sınai 
ve Tıbbi Gazlar İstihsal Endüstrisi 
A.Ş. olarak değişti. O yıla kadar Tür-
kiye’ de gaz olarak sadece oksijen 
üretilebiliniyorken, oksijen, azot ve 
argonu sıvı olarak üretecek hava 
ayrıştırma tesisi Topkapı’ da işlet-
meye alındı.

1969 : Basınçlı kap, sınai gaz tüpü, 
çelik konstrüksiyon ve ağır makina 
imalatları başladı.

1977 : O yıla kadar ithal temin 
edilebilen asetilen tüplerinin ilk yerli 
imalatını gerçekleştirdi.

1983 : Türkiye’ de ilk kriyojenik de-
polama tankı imalatını gerçekleştirdi.

1984 : Ülke çapında LPG dağıtımı-
na başlandı.

1987 : Aliağa / İzmir ’ de 600.000 
ton / yıl kapasite ile demir-çelik üre-
timi başladı.

1990 : Türkiye’ de ilk dikişsiz çelik 
çekme sınai gaz tüp imalatını Aliağa 
/ İzmir’ de gerçekleştirdi.

1992 : Demir-Çelik fabrikasında 
çubuk haddehanesi üretime başladı.

1997 : Özelleştirme İdaresinden o 
tarihte üç şubesi bulunan Anadolu-
bank satın alındı.

1999 : Avrupa Endüstriyel Gazlar 
Birliği’nden “ İş Güvenliği” ödülünü 
aldı.

2000 : Sıvı karbon dioksit üretim 
fabrikası Aliağa / İzmir’ de devreye 
alındı.

2001 : Sınai gaz sektöründeki ilk 
ISO9001:2000 Kalite Yönetim Belge-
sine sahip oldu.

2002 : O yıla kadar Türkiye’ de 
boru hattından doğal gaz alama-
yanlara doğal gazı sıvı olarak (LNG) 
ikmal eden ilk kuruluş oldu.

2002 : 54 MW gücündeki kojene-
rasyon santralı devreye alındı.

2003 : O yıla kadar Türkiye’ de 
boru hattından doğal gaz alamayan-
lara doğal gazı tüp içinde sıkıştı-
rılmış olarak (CNG) ikmal eden ilk 
kuruluş oldu.

2004 : 240 MW gücündeki doğal 
gaz kombine çevrim santralı devreye 
alındı.

2007 : İzmit’ te ülkemizin en 
büyük hidrojen üretim tesisi devreye 
alındı.

2008 : Gebze Organize San. Böl-

gesi’ nde ikinci ağır makina imalat 
fabrikası faaliyete geçti

2010 : İzmir-Aliağa’da yeni hava 
ayrıştırma tesisi devreye alındı.

2010 : Aydın’ da sıvı karbon diok-
sit üretim fabrikası devreye alındı.

2011 : İzmit’de Ülkemizin en büyük 
likit üretimi yapan yeni hava ayrış-
tırma tesisi devreye alındı.

2014 : Aliağa’daki HABAŞ Sac 
Haddehanesi devreye alındı ve Sıcak 
Haddelenmiş Rulo, Asitlenmiş ve 
Yağlanmış, Dilinmiş Rulo ve Boya 
Kesilmiş Levha üretimi başladı.

2014 : Polatlı Organize Sanayi 
Bölgesi’nde sınai ve tıbbi gazlar üre-
tim fabrikası faaliyete geçti.

2016 : Habaş Hamdi Başaran 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
açılışı yapıldı.

2017 : Sıvı çelik üretim kapasitesi 
yıllık 4.500.000 tona ulaştı.

2018 : 800 MW gücündeki doğal-
gaz kombine çevrim santrali devreye 
alındı.

2020 : Denizli’de sıvı karbon diok-
sit üretim fabrikası devreye alındı.

2020 : Anadolubank şube sayısı 
115’e ulaştı.

2021 : Sıvı oksijen, azot ve argon 
üretim kapasitesi günlük 5.500 tona 
depolama kapasitesi 45.000 tona 
ulaşmıştır.

2021 : HABAŞ 65. Kuruluş yılını 
gururla kutluyor.

3.8 milyar TL Mart ayında Kocaeli’nin en 
büyük teşvikli yatırımı Habaş’tan ....
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[kentsel dönüşüm ►

Son binayı Bakan Murat Kurum yıktı

Kocaeli’nin en büyük kent 
dönüşüm projelerinden 
Cedit Mahallesi’ndeki 

500 binadan, sonuncusunu Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı 
Murat Kurum yıktı. Bakan Kurum, 
“Türkiye’de gerek sosyal konutlar ile, 
gerek kentsel dönüşüm konutları ile 
birlikte 3 milyon konutumuzun dö-
nüşümünü sağladık. Bu dünyada eşi, 
benzeri görülmemiş bir rakam” dedi.

Cedit Mahallesi’nde yapılan 
kentsel dönüşüm projesi çerçeve-
sinde 499 binanın yıkımı gerçekleşti. 
Ayakta kalan son binanın yıkımı 
için ise tören düzenlendi. Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı 
Murat Kurum’a, Kocaeli Valisi Seddar 
Yavuz, Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın ve proto-
kol üyeleri ile mahalle halkı eşlik 
etti. Törende konuşan Bakan Murat 
Kurum, “Vatandaşımıza verdiğimiz 
sözleri, bir bir yerine getirmenin 
mutluluğunu yaşıyoruz. İlk önce 
Gebze’de Millet Bahçemizi fidanlar 
ile buluşturduk. 393 bin metrekarelik 
Gebze Millet bahçesinin fidanlarını 

toprağa verdik. İnşallah bu yıl içinde 
vatandaşlarımızın hizmetine suna-
cağımız önemli bir millet bahçemiz 
olacak. 82 ilde 81 milyon metrekare 
Millet Bahçesi hedefi ile Kocaeli’de 
de toplamda 12 millet bahçesi 
yapıyoruz. Hem iklim değişikliği ile 
mücadele hem de Kocaeli’nde yeşil 
alan miktarını arttıracak adımlarımı-
zı atmaya gayret gösteriyoruz” diye 
konuştu.”3 milyon konutumuzun 
dönüşümünü sağladık”17 Ağustos 
depremini hatırlatan Bakan Murat 
Kurum, “Bir taraftan da hala acılarını 
yaşadığımız 1999 depremi hafıza-
larımızda. Hayatını kaybeden tüm 

aatandaşlarımıza Allah’tan rahmet 
diliyorum. O günden bugüne baktığı-
mızda tüm Türkiye’de gerek sosyal 
konutlar ile, gerek kentsel dönüşüm 
konutları ile birlikte 

3 milyon konutumuzun 
dönüşümünü sağladık. 

Bu dünyada eşi, benzeri görül-
memiş bir rakam. 82 ilimizde hem 
kentsel dönüşüm konutları, hem de 
sosyal konut projeleri yapmaya gay-
ret gösteriyoruz” şeklinde konuştu.

Barbaros Mahallesi’nin durumu
Tüpraş’ın hemen yanında bu-

lunan ve risk taşıyan Barbaros 
Mahallesi’ni de ziyaret eden Bakan 
Kurum, mahalle halkı ile yaptıkları 
görüşmenin detaylarını paylaştı. 
Yangın sebebiyle mahallenin risk 
altında olduğu süreci yaşadıklarını 
ifade eden Kurum, “Bugün mahalleli 
ile bir araya geldik, taleplerini din-
ledik. Onlar için yapacağımız rezerv 
konutların alanını inceledik. Rezerv 
konutlarımızı Körfez, Derince böl-
gesinde yapacağız. Hem Kocaeli’ye, 

Bakan Kurum, “Türkiye’de 
gerek sosyal konutlar ile, 
gerek kentsel dönüşüm 
konutları ile birlikte 3 
milyon konutumuzun 
dönüşümünü sağladık. 
Bu dünyada eşi, benzeri 
görülmemiş bir rakam” 
dedi.
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hem Derince’ye yakışacak, deprem riskini 
bertaraf edecek 534 konutun sürecini başla-
tıyoruz. Haziran ayında burada konutlarımı-
zın temelini atmak suretiyle 1.5-2 yıl içinde 
tamamlayacağız” ifadelerini kullandı.Cedit’te 
500 riskli yapı olduğunu söyleyen Bakan 
Kurum, “499 tanesi yıkıldı. Bu çerçevede 
Cedit’te, gerçekten önemli bir dönüşüm sü-
recini başlatıyoruz. 1105 bağımsız bölümden 
oluşan, bittiği zaman değer katacak projeyi 
2023 yılında tamamlayacağız. Bu süreçte va-
tandaşların tamamına kira yardımı yapıyoruz. 
Kira yardımlarını gelen talepler üzerine 3+1 
daireler için 1300 liraya çıkardık. Bu müjdeyi 
vatandaşlarımıza vermiş olalım. Kocaeli’nin 
tamamında etap etap bu dönüşümü yürü-
tüyor olacağız. Burası bir yıkım için gözükse 
de, vatandaşların yeni hayatlarının ilk günü 
diyebileceğimiz bir tören. Yeni Cedit’in temel-
lerini hep birlikte atıyoruz. En kısa zamanda 
konutları teslim ediyor olacağız” dedi.

Müsilaj sıkıntısı
Geçen sene yaşanan müsilaj sıkıntısı ile 

ilgili de konuşan Bakan Murat Kurum, “25 
milyon insanı ilgilendiren çok önemli doğa 
koruma projesi başlattık. Marmara denizimizi 
özel çevre koruma bölgesi ilan ettik. Birimler, 
bilim insanları ile koordinasyon içerisinde, 
projeleri hayata geçirdik. Şu an her hangi bir 
müsilaj problemi yok. Bilim insanlarımıza göre 
kısa vadede karşılaşmayacağız. Hiç olmaya-
cağı anlamına gelmiyor. Adımlarımızı kararlı 
bir şekilde atmak zorundayız. Hem acil, hem 
orta, hem de uzun vadede atılması gereken 
adımları belirledik. Tüm kirleticilerin tespitle-
rini yaptık. Gerek biyolojik tesislerin sayısının 
arttırılması, gerek membran teknolojisi ile ya-
pılmış arıtma tesislerinin sayısının arttırılma-
sı için iş programı ortaya koyduk. Kıyısı olan 
tüm belediyeler imza attı. Belediyelerimizin 
daha hızlı adım atması için mecliste çok yakın 
zamanda düzenleme yapılacak. Burada her 
kurum üzerine düşen görevi yerine getirecek. 
İl il bu süreci takip ediyor, kirleticileri 24 saat 
izliyoruz. İzlemeye devam edeceğiz. Çok yakın 
zamanda körfezdeki dip çamuru temizliği 
sürecini cumhurbaşkanımızın teşrifleri ile 
Kocaeli’ye müjdeleyeceğiz” dedi.

Denize hayvan dışkısı bırakan firmaya ceza
Geçtiğimiz hafta Gölcük Kavaklı sahilinde 

yaşanan ve denize 360 ton hayvan dışkısı 
bırakılmasıyla ilgili firmaya ceza kesildiğini 
ifade eden Bakan Murat Kurum, “Ekiplerimiz 
inceleme yaptılar, bu atıkların Lütfiye köyün-
den gelen Beyoğlu deresinden sahil şeridine 
taşındığını gördüler. Lütfiye köyünde hayvan 
işletmesine bağlı kirlilikten kaynaklı dereye, 
dereyle birlikte sahile ulaştığı tespitlerimiz 
var. Firmaya 367 bin lira idari ceza uygulandı. 
Denetimler valilik koordinesinde devam edi-
yor. Gerekirse kapatma cezası dahi uygulana-
cak” diye konuştu.

Ufuk Avrupa Yeşil Dönü-
şüm Destekleri Webinarı, 
Türkiye Odalar ve Borsa-

lar Birliği (TOBB) çatısı altında, 
Avrupa Birliği Başkanlığı ve 
TÜBİTAK’ın katkıları ile gerçek-
leştirildi. 

Webinarın açılış konuş-
masını yapan TOBB Sektörler 
ve Girişimcilik Daire Başkanı 
Saygın Baban, iklim değişikliği 
gündeminin dünyada ilk sıralara 
yerleştiğini vurgulayarak, birçok 
ülkenin net sıfır emisyon hedefi 
belirlediğini ve bu kararların 
şirketleri, ülkeleri ve yaşam ko-
şullarını etkileyeceğini belirtti.

Yeşil Mutabakatın Türkiye 
için de bir kalkınma stratejisi 
olduğunu anlatan Baban, fi-
nansal kaynaklara ulaşımın çok 
kıymetli olduğunun ve bu dere-
ce büyük çapta sabit sermaye 
yatırımının finansman olmadan 
kaldırmanın mümkün olmadı-
ğını belirterek, AB Başkanlığı ve 
TÜBİTAK tarafından Türkiye’de 
kullanılması sağlanan yeşil 
dönüşüm desteklerinin önemine 
işaret etti.

Avrupa Birliği Başkanlığı 
Mali İşler ve Proje Uygulama 
Genel Müdürü Bülent Özcan da 
Türkiye’nin bir bedel ödeyerek 
dâhil olduğu Birlik Programla-
rı kapsamındaki Ufuk Avrupa 
programının yeşil dönüşüm açı-
sından önemli fırsatlar sağladı-
ğını ifade etti. Özcan, bu progra-
mın 95.5 milyar Euro bütçesi ile 
dünyanın en büyük sivil Ar-Ge 
programı olduğunu belirtti. 
Türkiye’nin yeşil dönüşüm için 

en çok kaynağa ihtiyacı olan ül-
kelerden biri olduğunu söyleyen 
Özcan, yeşil dönüşüm konu-
sunda daha rekabetçi olabilmek 
için teknolojiyle ilgili konularda 
daha çok yatırım yapmanın 
önemine dikkat çekti.

TÜBİTAK Başkan Yardım-
cısı Ahmet Yozgatlıgil ise Ufuk 
2020 programında Türkiye’nin 
ilk defa ödediği katkı payından 
daha fazla miktarda destek 
bütçesi almayı başardığını ve bu 
başarıda %39 ile özel sektö-
rün çok önemli bir paya sahip 
olduğunu ifade etti. Yozgatlıgil, 
Ufuk Avrupa kapsamında Yeşil 
Mutabakat hedeflerine Ar-Ge 
ve yenilik yoluyla ulaşılmasını 
hızlandırmak amacıyla önerile-
cek her projenin yeşil dönüşüme 
katkı sağlamasının hedeflen-
diğini belirterek, bu projelerin, 
ileride yeşil dönüşüme yönelik 
geliştirilecek ürün, süreç ve 
yöntemlerin standartlarının be-
lirlenmesine katkı sağlamasının 
beklendiğini anlattı.

Açılış konuşmalarının ardın-
dan TÜBİTAK uzmanları tara-
fından Ufuk Avrupa Programı 
kapsamındaki yeşil dönüşüm 
desteklerine ilişkin sunumlar 
yapıldı. EIC Hızlandırıcı Prog-
ramı; Dijital Endüstri ve Uzay 
Kümesi; İklim, Enerji ve Mobilite 
Kümesi ve Gıda, Biyoekonomi, 
Doğal Kaynaklar, Tarım ve Çevre 
Kümesi hakkında detaylı bilgiler 
verildi.

Katılımcıların sorularının 
cevaplanmasının ardından we-
binar sona erdi.

Yeşil Dönüşüm Destekleri için 
bilgilendirmeler devam ediyor

[ab ilişkileri ►



3� Kocaeli Odavizyon

Türkiye otomotiv tedarik sanayi-
nin çatı kuruluşu Taşıt Araçları 
Tedarik Sanayicileri Derneği 

(TAYSAD), elektrifikasyon alanındaki 
dönüşümün etkilerinin paylaşılması 
amacıyla gerçekleştirdiği “TAYSAD 
Elektrikli Araçlar Günü” etkinliğinin 
ikincisini Manisa OSB’de düzenledi. 
Organizasyonda; elektrifikasyon ala-
nında yaşanan gelişmelerin otomotiv 
sektörüne etkileri ile bu noktada kritik 
bir öneme sahip olan tedarik endüs-
trisindeki riskler ve fırsatlar ele alındı. 
Etkinliğin açılış konuşmasını yapan 
TAYSAD Başkan Yardımcısı Berke 
Ercan, “Elektrifikasyon artık kapıda 
değil, evlerimizin içinde. Bir tsuna-
mi dalgası gibi üzerimize geldiğini 
görüyoruz” dedi. Arsan Danışmanlık 
kurucu ortağı Yalçın Arsan ise elek-
trifikasyon sürecine değinerek “Bu; 
bizi aşan, global politika değişikliğinin 
sebep olduğu bir dönüşüm ve kalıcı 
bir durum. Aksiyon almak için 13-14 
senemiz var” açıklamasını yaptı.

TAYSAD Taşıt Araçları Tedarik 
Sanayicileri Derneği’nin, düzenlediği 
“Elektrikli Araçlar Günü” etkinliği ile 
elektrifikasyon alanında yaşanan 
dönüşümün tedarik sanayine olan 
etkilerini mercek altına aldı. Alanında 
uzman isimlerin konuşmacı olarak 

yer aldığı organizasyonda; elek-
trifikasyon alanındaki dönüşümün 
tedarik sanayine olan etkileri ve bu 
dönüşüm özelinde atılması gereken 
adımlar tartışıldı. 

Açılış konuşmasını yapan TAYSAD 
Başkan Yardımcısı Berke Ercan ilki 
Kocaeli’de, ikincisi ise Manisa OSB’de 
gerçekleştirilen etkinliğinin üçün-
cüsünün Bursa’da, dördüncüsünün 
de yine Kocaeli’de düzenleneceğini 
belirtti. Ercan, “Elektrifikasyon artık 
kapıda değil, evlerimizin içinde. Bir 
tsunami dalgası gibi üzerimize gel-
diğini görüyoruz. Fakat ana sanayi 
ve tedarik sanayi olarak otomobil 
sektöründe halen sahip olmamız ge-
reken farkındalığı yaratamadığımızı 
düşünüyoruz. Bu sebeple de bu orga-
nizasyonu bir seri halinde gerçekleş-
tirme kararı aldık. Tüm çabalarımız 
elektrifikasyon, otonom ve bağlantılı 
araçların getireceği bu büyük değişik-
liği fark ettirmek, tedarik sanayisini 
hareketlendirmektir” dedi.

“Konu bizden öte, global bir boyuta 
geldi”

Arsan Danışmanlık kurucu ortağı 
Yalçın Arsan da elektrifikasyon sü-
recinin geldiği noktayı ele aldı. İklim 
değişikliği sorununa da değinen Ar-

san, “Dünya, 2050’de net sıfır karbon 
hedefi koydu. Sektör olarak bazen; 
“Elektrikli otomobillere geçsek mi, 
geçmesek mi? Bunun dezavantajları, 
avantajları neler” gibi bir yanılgıya 
düşüyoruz. Olay bizi aşıyor. Konu 
bizden öte, global bir boyuta geldi. 
Bu bizi aşan, global politika değişik-
liğinin sebep olduğu bir dönüşüm 
ve kalıcı bir durum” dedi. “2035’ten 
sonra içten yanmalı motorlara sahip 
araçlar üretilmeyecek. Bu kapsamda 
aksiyon almak için 13-14 senemiz var” 
ifadelerini kullanan Arsan, “Sektörün 
gidişatı konusunda hem fikir kalır-
sak, üretimimizi hitap edeceğimiz 
pazarları yavaş yavaş revize ederek, 
operasyonlarımızı bu yöne çevirme 
fırsatımız var. Bazı üreticiler oyun-
dan çıkıyor gibi görünebilir ama yeni 
üreticiler de oyuna giriyor. Bunlar 
hedef kitlemizin bir noktasında olabi-
lecek markalar. Ayrıca mikro mobilite 
kavramıyla birlikte yeni yeni fırsatlar 
ortaya çıkıyor. Bu iş sandığımızdan 
geniş kapsamlı. Ve elektrifikasyon 
kalıcı” diye konuştu.

2040’lara kadar 52-53 milyon 
civarında binek elektrikli araç 
yollarda! 

İnci GS Yuasa Ar-Ge Merkezi 

TAYSAD, “Elektrikli Araçlar Günü” etkinlik 

serisinin ikincisini  gerçekleştirdi!

[elektrikli araçlar ►
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TAYSAD, “Elektrikli Araçlar Günü” etkinlik 

serisinin ikincisini  gerçekleştirdi!

Bölüm Müdürü Sibel Eserdağ ise 
sektördeki gelişmeler ve batarya 
teknolojileri alanlarında önemli 
bilgiler verdi. Şarj istasyonları konuna 
değinen Eserdağ, 2025’te 1 milyon, 
2030’da 3,5 milyon, 2050’de de 16,3 
milyon şarj istasyonunun olacağının 
öngörüldüğünü söyledi. Dünyada 
2040’lara kadar 52-53 milyon civarın-
da binek elektrikli araç göreceğimizin 
bilgilerini veren Eserdağ, “Bu noktada 
batarya üretim rakamları da çok kritik 
bir konu. Kilowatt-saati bir batayra 
paketinin 137 dolar civarında. Bu 2010 
ile kıyaslandığında bin 191 dolardan 
137 dolara gelmiş. Ayrıca 100 dolar 
çok kritik bir eşik değer. Bu değer 
ile içten yanmalı motorlu araçların 
maliyetine eşit olacağı bir seviyeye 
geliyor” diye konuştu.

“Türkiye’de 2030’da minimum 750 
bin adet elektrikli araç üretilecek” 

Türkiye’nin nüfusunun 2030’a 
kadar 90 milyonu bulacağının tahmin 
edildiğini belirten Eserdağ, “Bu-
gün için bin kişiye düşen araç adedi 
154, bu rakam 2030’da 300’e kadar 
çıkacak. Toplam araç stoku da 2030 
yıllarında 27 milyon olacak, bunların 
yaklaşık 2-2.5 milyonu elektrikli ola-
cak. Türkiye’nin bir başka hedefi de 
gerçekleşirse 2030’da araçların yüz-
de 30’u elektrikli olacak. Türkiye’de 
2030’da toplamda minimum 750 bin 
adet elektrikli araç üretimi söz konu-
su. Bu rakamın 1 milyon da olabileceği 
söyleniyor” dedi. Eserdağ, batarya 
teknolojilerinin geldiği nokta hakkın-
da da bilgiler verdi.

Geleceğin teknolojilerinde beş 
trend!

Karsan A-Ge Direktörü Barış Hu-
lisioğlu da geleceğin ulaşım teknolo-
jileriyle ilgili açıklamalarda bulundu. 
Karbon ayak izini azaltmanın her 
bireyin görevi olduğunu vurgula-
yan Hulisioğlu, “Gelecekte elektrikli 
araçların kullanılması kaçınılmaz bir 
son. Ayrıca sahiplenme noktasındaki 
eğilim de azalıyor, toplu taşımanın 
kullanımı da giderek artıyor. Elek-
trikli scooter, elektrikli bisiklet ve 
araç kiralama gibi paylaşımlı araç 
uygulamaları ise yaygınlaşıyor” dedi. 
Hulisioğlu, geleceğin yeni teknolojileri 
özelinde “elektrikli dönüşüm”, “pay-
laşımlı araç kullanımı”, “modülarite”, 
“otonom araç” ve “bağlantılı araçlar” 
olmak üzere beş trendden söz edile-
bileceğini belirtti.

2023’ten sonra Türkiye’deki 
elektrikli araç dönüşümü artacak!

Türkiye’de de elektrikli dönü-
şümün diğer ülkelere göre yavaş 
ilerlediğini anlatan Hulisioğlu, “Teşvik 
mekanizmalarının netleşmesi, 
şarj altyapısının yaygınlaşmasıy-
la 2023’ün ardından Türkiye’deki 
elektrikli araç dönüşümünün hızlı bir 
şekilde artacağını düşünüyoruz” dedi. 
“Yeni teknolojilere adapte olma konu-
sunda sürdürülebilirliği sağlamamız 
için en önemli adım insana yatırım” 
açıklamasını yapan Hulisioğlu, “Gele-
ceğin teknolojilerinin odağında insan 
var. Bu dönüşüme ayak uydurabilmek 
için yetkin ve yaratıcı insan kayna-
ğının sahiplenilmesi gerekli. Diğer 
konu ise müşteri odaklılık. Ürünleri-
mizi, hizmetlerimizi nihai müşterinin 
ihtiyaçlarına göre şekillendirmeliyiz. 
Müşteri ihtiyaçlarını takip etmemiz, 
gelecek eğilimleri analiz etmemiz ve 
ürün yol haritalarımızı da buna göre 
şekillendirmemiz lazım” diye konuş-
tu.

“Hep birlikte çalışmamız lazım”
Otomotiv Teknoloji Platformu 

Direktörü Ernur Mutlu ise “Ürettiği-
mizin yüzde 80’i Avrupa’ya gidiyor-
sa, Avrupa da yolunu çizip, kararını 
verdiğine göre başka bir şey yapma 
şansımız yok. Hep birlikte çalışmamız 
lazım” dedi. Platformun çalışmaları-
na değinen Mutlu, “Bundan sonraki 
dönemde sanayi odaklı çalışmalar 
yapmayı arzu ediyoruz. Bu çerçevede 
öncelikle 2022 için bir çalışma planı 
hazırladık. Bu çalışma planı içerisinde 
oluşturacağımız çalışma grupları-
nı, faaliyetleri ve diğer çalışmaları 
detaylandırdık. Son olarak da yılın 
son çeyreğinde tüm bu yaptığımız ça-
lışmaları değerlendireceğimiz, ileriye 

yönelik strateji planlarımızı oluştu-
racağımız bir çalıştay yapacağız. Bu 
sene kat edeceğimiz mesafe özellikle 
sanayi odaklı olması açısından hepi-
mizi çok yakından ilgilendiriyor” diye 
konuştu.

“Bu hibrit bir hareket”
Etkinlik soru-cevap bölümü ile 

devam etti. Katılımcıların şarj istas-
yonları ile ilgili sorularını yanıtla-
yan Arsan, “Şarj istasyonu konusu 
Türkiye’de özel sektör yapılanması 
ile ilerliyor. Buraya yatırım yapan 
firmalar şehirler arası yollara şarj 
ağları kuruyor. TOGG’un da bu konuda 
açıklamaları var. Elektrikli otomobil-
lerin hayatımıza kattığı konu eko-
nomik olması ise bunun en önemli 
noktası da şarj istasyonunun evde ya 
da işyerimizde bulunması. Potansiyel 
kullanıcıların kendi yaşadıkları me-
kanlarda, kendilerinin finanse ettiği 
şarj istasyonlarını yaşadıkları yerlere 
kurmalarını bekliyoruz. Mutlaka 
bireysel anlamda kendi çözümümüzü 
üretmemiz gerekli. Dolayısıyla bu 
hibrit bir hareket” dedi. Bataryaların 
araç dışı kullanımı konusu ile ilgili 
soruya da Eserdağ, “Bataryaların 
ömürleri bitmiyor. Bu bataryaların 
araçlarda kullanıldıktan sonra başka 
alanlarda kullanılabiliyor. Çünkü uzun 
ömürlü ürünler” yanıtını verdi.

İnci GS Yuasa ve Maxion İnci jant 
Grubu’nun sponsor olduğu etkinlikte 
katılımcılar, MG, Suzuki, Karsan’ın 
getirdiği elektrikli araçları inceleme 
imkanı ve test sürüşü yapma fırsatı 
buldu. İzmir Kâtip Çelebi Üniversitesi 
öğrencileri tarafından yapılan EFE 
adlı elektrikli araç da test pistinde 
sergilendi. Ayrıca TAYSAD üyelerin-
den Altınay ürettiği parçalarla sergi 
alanında yer aldı.
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları on-line gerçekleştirildi

KSO Ağaç ve Ağaç Ürün-
leri Sanayi Grubu ile 
Mobilya İmalatı Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 6. 
ve 26. Meslek Komite-
leri, iftar programında 
bir araya geldi, sektöre 
ilişkin gelişmeleri de-
ğerlendirdi. 

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden  13. Meslek Komitesi, nisan ayı top-
lantısını gerçekleştirdi. Toplantıda; hammadde ve elektrik fiyat artışı, ödeme yükümlülüklerinin TL cinsinden yapılması 
konusu ile Ukrayna-Rusya savaşının sektöre etkileri  görüşüldü. 

KSO Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 18. Meslek Komitesi, nisan ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantı-
da, sektörde  yaşanan gelişmeler ve güncel ekonomik konular görüşüldü.
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KSO Elektrikli Teçhizat Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 21. Meslek Komitesi, nisan ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda sektörde ki gelişmelerin yanı sıra Ukray-
na-Rusya savaşının tedarik zincirinde yaşattığı sıkıntılar 
değerlendirdi.

KSO Şekillendirilmiş Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 35. Meslek Komitesi, nisan ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda sektöre ilişkin gelişmeler  değerlendirildi

KSO 24. ve 36. Otomotiv Meslek Komiteleri nisan ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda; enerji maliyetlerindeki  atış-
lar, ihracatta döviz bozdurma zorunluluğunun yüzde 40 seviyesine çıkarılması ile enflasyona yönelik değerlendirmeler-
de bulunuldu. 

KSO Plastik Mamül İmalatı Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 34. Meslek Komi-
tesi, nisan ayı toplantısında ihracattan 
elde edilen dövizin yüzde 40 oranında 
T.C.Merkez Bankası’na satışı konusu ve 
enerji maliyetlerindeki artış görüşüldü.
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Toplantı ve etkinlikler...

[etkinik ►

Kocaeli Sanayi Odası organizasyonunda bu yıl 28’incisi gerçekleştirilecek olan Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül 
Organizasyonu’nun saha ekibi toplantısı yapıldı.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Oda personelinin Ramazan 
Bayramı’nı kutladı, herkese mutlu ve huzurlu 
bayramlar diledi.

Kocaeli Sanayi Odası sosyal sorumluluk projesi 
Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi’nde 10-16 
Mayıs Engelliler Haftası kapsamında  adına 
çalışanların katılımıyla farkındalık organizasyonu 
düzenlendi, pasta kesildi.
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Çekya Ankara Büyükelçisi Pavel Vacek, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nu ziyaret etti. Kocaeli Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı ve TOBB Başkan Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu’nun da katıldığı ziyarette Türkiye-Çekya iktisadi ve ticari 
ilişkileri ile Türkiye-AB ilişkilerini ele alındı.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğ-
lu, TOBB Başkan Yardımcısı ola-
rak sorumlu olduğu Türkiye Cam 
ve Cam Ürünleri Sanayi Meclisi 
Toplantısı’na katıldı. Toplantıda 
sektördeki beklentiler ve güncel 
gelişmeler görüşüldü.
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[sanayide kadın eli ►

Sanayide Kadın Eli Projesi 
kadınların sanayide istihdama katılımını artıracak

Türkiye Odalar ve Borsalar Bir-
liği (TOBB) Kadın Girişimciler 
Kurulu’nun sanayide kadın istih-

damını artırmaya yönelik hayata ge-
çirdiği ve Kocaeli’de de çalışmalarına 
başlanan ‘Sanayide Kadın Eli Projesi’nin 
amacı; kadınların sanayide istihdama 
katılımını arttırmak, sanayinin nitelik-
li istihdam ihtiyacının karşılanmasına 
katkı sağlamak, gençlerin önünde sa-
nayide rol model kadınları arttırmak.

- Sanayide rol model kadınları ar-
tırmalıyız

Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu’nun, TOBB bünyesinde kadın gi-
rişimcilik konusunda genel politikalar 
geliştiren ve görüş oluşturulmasına 
katkıda bulunan istişari bir kurul ol-
duğunu ve sözkonusu Kurul’un kadın 
girişimcilere; eğitim, kapasite geliştir-
me desteğiyle girişimci fikirlerini ha-
yata geçirmelerinde destek sağlamak 
üzere 15 Eylül 2008 tarihinde Kocaeli 
Sanayi Odası koordinatörlüğünde ku-
rulduğunu hatırlatan Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu şun-
ları söyledi:

“Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu; 

Odamız, Gebze Ticaret Odası, Kocaeli 
Ticaret Odası ve Körfez Ticaret Odası 
tarafından önerilen toplamda 30 icra 
kurulu üyesinde oluşuyor. Bugün bir 
araya gelmemize neden olan Sanayide 
Kadın Eli Projesi’ne dönersek projenin 
amacı; kadınların sanayide istihdama 
katılımını arttırmak, sanayinin nitelik-
li istihdam ihtiyacının karşılanmasına 
katkı sağlamak, gençlerimizin önünde 
sanayide rol model kadınları arttır-
maktır.

Hedef kitle; eğitim almış ancak is-
tihdama katılamamış ve çalışmaya is-
tekli kadınlar, meslek lisesi, lise mezu-
nu ve eğitimi devam eden gençlerimiz. 
Proje; pilot ikinci il olarak ilimizde 10 
Ocak 2022 tarihinde başladı. Paydaş-
larımız; Kocaeli İl Milli Eğitim Müdürlü-
ğü, İŞKUR, Kocaeli Üniversitesi, Gebze 
Teknik Üniversitesi, Kocaeli Büyükşe-
hir Belediyesi ve İlçe Belediyeleri, Pilot 
OSB’ler, Odaların partneri 4 proje lise-
miz; KOTO Özel Anadolu Teknik Meslek 
Lisesi, İzmit Anadolu Meslek ve Teknik 
Lisesi, Körfez Anadolu Meslek ve Tek-
nik Lisesi, Mehmet Tuğrul Tekbulut 
Meslek ve Teknik Anadolu Lisesi’dir. 

Bu paydaşlar ile birlikte sanayi 

kuruluşlarının ihtiyaçlarına göre eği-
tim planı oluşturup, kadınlarımıza ve 
mesleki teknik liselerde okuyan kızla-
rımıza bu alanlarda eğitim verilmesini 
sağlanacaktır.  Söz konusu eğitimler-
den sonra ise firmalarımızda istihdam 
edilmelerine destek olunacaktır. 

Umarız projemiz, kadınların istih-
dama katılım oranını arttırmak konu-
sunda başarılı olur. 

- Nurcan Babalık: Sanayide kadın 
istihdamını artırarak kadının ekono-
miye katılımını artırmak istiyoruz

Kocaeli KGK olarak Kocaeli’de kadın 
istihdamını sanayide artırarak sana-
yide kadının ekonomiye katılımını ar-
tırmayı hedeflediklerini belirten TOBB 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu Baş-
kanı Nurcan Babalık şunları söyledi: 
“İlimizde 52 bin 83 şirket faaliyet gös-
termektedir. İldeki erkek çalışan sayısı 
492 bin, kadın çalışan sayısı 180 bin 
495 ‘tir. Toplamda yüzde 26 oranında 
kadın çalışan bulunmaktadır. Bu veriler 
doğrultusunda projemizin ilimiz açı-
sından ne kadar önemli olduğunu ifade 
etmek isterim. Çünkü sanayi merkezi 
olan ilimizde kadın istihdamını artır-

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu tarafından çalışmalarına başlanan  
‘Sanayide Kadın Eli Projesi’ için Kocaeli Sanayi Odası ev sahipliğinde ve 

proje paydaşlarının katılımı ile lansman toplantısı gerçekleştirildi.
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mak ekonomik anlamda ülkemize ciddi 
fayda sağlayacağı düşüncesindeyiz.

Tüm dünyada olduğu gibi, kadınla-
rın çalışma hayatına katılması, ülke-
mizde de sanayileşmeye paralel olarak 
gelişme göstermiştir.  Aslında ülkemiz 
kadınlara birçok gelişmiş ülkeden önce 
seçme ve seçilme hakkı vererek ka-
dının toplum içindeki öneminin altını 
yıllar öncesinde çizmiştir. Ancak bu-
gün geldiğimiz noktada kadınlarımızın 
ekonomik hayatta halen yeteri kadar 
yer alamadığını görüyoruz.  Ülkemizde 
Kadının iş gücüne katılımı ne yazık ki 
gelişmiş ülkelerin çok gerisinde yer alı-
yor. 2021 yılı Türkiye nüfusunun yüzde 
49,9’unu kadınlar, yüzde 50,1’ini erkek-
ler oluşturuyor. 2008 yılında kadının 
işgücüne katılım oranı  yüzde 24,5 iken, 
2020 yılı verilerine göre kadınlarımızın 
işgücüne katılma oranı  yüzde 30,9’dir. 
Ülkemizde kadınların işgücüne katılım 
oranında son yıllarda artış göstermesi 
umut vericidir. 

Fakat halen yönetici pozisyonun-
daki kadın oranımız yüzde 19,3’dur. 
Yükseköğretim mezunu kadınların iş-
gücüne katılım oranı ise yüzde 65,6’dır. 
Aslında; kadın emeğinin iş hayatında 
var olması beraberinde; iş hayatına 
katma değer yaratmaktadır. Annelik 
rolümüzden dolayı; güçlü önsezileri-
miz var. Daha sorumluluk sahibiyiz. Ev 
yönetimi zorunluluğumuzdan dolayı; 
birçok işi bir arada yapabilme yetene-

ğimiz var. Daha titiz ve detaycıyız. Yani 
kadınlarımız iş hayatında başarılı ola-
bilecek her türlü donanıma sahip. Bu 
özelliklerimiz, bizleri iş hayatında daha 
güçlü ve başarılı olmamızı sağlıyor. 

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
olarak pek çok projelerimizi geliştir-
mekte ve ilimizde uygulamak için eki-
bimizle ciddi efor sarf etmekteyiz. Ku-
rul olarak iş ortağı olduğumuz devam 
eden projelerimiz; Sanayide Kadın Eli 
Projesi Mesleğim Var, Umudum Var 
Projesi, Mühendisler Emekli Olmaz 
Projesi, Kısa ve Uzun Dönem Staj İm-
kanları, UNDP ile birlikte yürüttüğümüz 
Kadının Güçlenmesi Prensipleri. Biz ku-
rul olarak 2 projenin taleplerini tek bir 
web sitesi üzerinden alarak sanayi-
cimize tek bir noktadan erişim imkanı 
sağlamayı hedefledik. Bu nedenle pro-
jelerimizi ortak web sitesi üzerinden 
yürütmekteyiz. Bu proje kapsamında 
Kocaeli için yaptığımız çalışmaların 
diğer iller için örnek olabileceği görü-
şündeyiz. Hazırladığımız alt yapıları 
buna göre planlayarak sürdürülebilir 
bir proje olmasını hedeflemekteyiz.”

- Günseli Özen: Heyecan verici bir 
proje

TOBB Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkan Yardımcısı Günseli Özen ise 
“Biz hep beraber bu projenin hayata 
geçmesi için çaba gösteriyoruz. Bizim 
için çok heyecan verici bir proje. Kadın-

ların mutlaka çalışması lazım. Büyük 
bir potansiyelleri var. Biz kadın girişim-
ciler olarak çalışmaya devam edeceğiz. 
TOBB Yönetimi olarak ülkemizde sa-
nayi sektöründe kadınların daha fazla 
olması için çabalayacağız” diye konuş-
tu. Üst Kurul Üyesi Fatma Aydoğdu ise 
Türkiye’de 30 milyon kadının çalışabilir 
durumda olduğunu ancak bunun sade-
ce 10 milyonun iş hayatında yer aldığını 
söyleyerek “Hedefimiz 8,5 milyon ka-
dının daha iş hayatına girmesini sağ-
lamak. Bunu başarabilirsek ülkemizin 
ekonomisine olan katkımı da artacak-
tır” dedi. 

- Öztürk: Başkan Zeytinoğlu’nun 
destekleri bizleri mutlu etti

TOBB Kadın Girişimciler Kuru-
lu Başkanı Nurten Öztürk’ün mesa-
jı da toplantıda paylaşıldı. Nurten 
Öztürk’ün, “Birlik Başkanımız Sayın 
Rifat Hisarcıklıoğlu tarafından 2007 yı-
lında başlatılan ve kadın girişimciliğin 
yaygınlaşması ve gelişmesi için sürdü-
rülen çalışmalar bugün TOBB KGK’nın 
projeleri ile devam ediyor. Bunlardan 
biri olan sanayide kadın eli projesi çok 
önemsediğimiz projelerden biri olarak 
öne çıkıyor. Bir sanayi kenti olan Ko-
caeli Sanayi Odası’nın Başkanı Sayın 
Ayhan Zeytinoğlu’nun projeye olan 
destekleri bizleri çok mutlu etti. Bu 
projenin gelişmesini ve devam etmesi-
ni diliyorum” ifadeleri iletildi.

Proje Başiskele ve Gölcüklü muhtarlara anlatıldı
TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Ku-

rulu tarafından başlatılan ‘Sanayide 
Kadın Eli Projesi’  Başiskele ve Gölcük-
lü muhtarlara anlatıldı. Kocaeli Sanayi 
Odası’nda düzenlenen toplantıya çok 
sayıda muhtar katılım sağladı. 

Eğitim almış ancak istihdama ka-
tılamamış ve çalışmaya istekli kadın-
ları, emekli olmuş mühendis kadınları,  
meslek lisesi, lise mezunu ve eğitimi 
devam eden gençleri hedefleyen pro-
je kapsamında düzenlenen toplantıya; 
Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu 
Başkanı Nurcan Babalık, İl Milli Eği-
tim Müdürlüğü Uzmanı Hasan Bur-
çin Menteş ile Dual Borgstena Trim 
Turkey Otomotiv İnsan Kaynakları ve 
İdari İşler Şefi Enes Üçer katıldı. Baba-
lık, Menteş ve Üçer, muhtarlara proje 
kapsamında yapılan çalışmaları an-
lattı, soruları yanıtladı. 

Proje paydaşı olan İl Milli Eğitim 
Müdürlüğü Uzmanı Hasan Burçin 
Menteş, Mesleğim Var Umudum Var 
projesini tanıtarak, “İş arayan vatan-

daşlarımız https://www.umudum-
meslegim.com/  isimli web sitesinden 
açılacak olan kurslara başvurabilir. Ya-
pılan değerlendirmeler sonrası İl Milli 
Eğitim Müdürlüğü bünyesinde kursi-
yerlere eğitim verilecek ve daha sonra 
ihtiyaç duyan firmaların mülakatlarına 
katılabilecekler. Mülakat sonrasında 
ise işe alımları gerçekleştirilecektir” 
dedi, iş arayan kadınların belirtilen 
web adresinden başvurularını yapabi-
leceklerini kaydetti.

Ardından söz alan Dual Borgste-
na Trim Turkey Otomotiv İnsan Kay-
nakları ve İdari İşler Şefi Enes Üçer, 
Başiskele’de yapımına başladıkları ve 
yaz aylarında tamamlanacak olan ikinci 
fabrikalarında çalışacak dikiş makinası 
operatörleri arandığını ve projeye des-
tek amaçlı işe alımları https://www.
umudummeslegim.com/ üzerinden 
gelen başvuruları değerlendirerek ya-
pacaklarını söyledi.
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3. Proses Emniyeti Sempozyumu  2 bin kişiyi ağırladı

Üretim sanayisinin tüm paydaş-
ları, endüstriyel kazaların önü-
ne geçmek için Kocaeli Sanayi 

Odası koordinatörlüğünde, 10-11 Mayıs 
tarihlerinde Gebze Bilişim Vadisi’nde 
düzenlenen 3. Proses Emniyeti Sem-
pozyumu ve Sergisi’nde bir araya geldi. 
5 oturum, 26 sunum, 3 özel davetli ko-
nuşmacının katılımıyla ile2 gün süren 
sempozyumda hem sanayi kuruluşları 
hem de Türkiye’nin geleceği açısından 
büyük önem taşıyan ‘Proses Emniyeti’ 
tüm yönleriyle değerlendirildi.

Hizmet vermeye başladığı ilk yıl-
lardan itibaren çevre-iş sağlığı ve gü-
venliği ile endüstriyel güvenlik konula-
rını gündeminde tutan Kocaeli Sanayi 
Odası’nın bu yıl 3’cüsünü düzenlendiği 
ve açılış konuşmalarını Türkiye Oda-
lar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Vekili ve Kocaeli Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı  Ayhan Zeyti-
noğlu, Sempozyum Düzenleme Kurulu 
Başkanı ve DYO Boya Fabrikaları İnşa-
at Boyaları Teknik Fabrika Direktörü 
Hasan Şerefhan, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi Başkan Vekili Yaşar Çakmak 
ve Bilişim Vadisi Genel Müdürü Ahmet 
Serdar İbrahimcioğlu’nun gerçekleştir-
diği Proses Emniyeti Sempozyumu’na 
yaklaşık 2 bin kişi katıldı.

- Zeytinoğlu: En fazla ‘Seveso’ kurulu-
şuna sahip 5 ülkeden biriyiz

Türkiye’nin en fazla SEVESO ku-
ruluşuna sahip ilk 5 ülkeden biri ol-
duğuna dikkat çeken ve SEVESO 
kapsamına giren işletmelerin yüzde 
13’ünün Kocaeli’nde faaliyet göster-
diğine dikkat çeken KSO Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, “AB normlarına uyum 

sürecindeki direktiflerden biri olan ve 
bugün gündemimizi oluşturan SEVE-
SO Direktifi konusunda da Oda olarak 
2013 yılından beri çalışıyoruz. SEVESO 
kuruluşlarının sayısı karşılaştırıldı-
ğında Almanya, Fransa, İtalya, Birle-
şik Krallık ve İspanya’nın ardından en 
fazla SEVESO kuruluşuna sahip 6’ncı 
Avrupa ülkesiyiz. Bizden sonra gelen 
Hollanda’yı bile, sahip olduğu SEVESO 
kuruluşu açısından ikiye katlıyoruz. Bu 
istatistikler, tehlikelerle karşılaşma 
ihtimalimizin de daha fazla olduğunu, 
endüstriyel kazaları önlemek ve bu ka-
zaların etkilerini azaltmak için çok çalı-
şılması gerektiğini anlatıyor” dedi.

- Teşviklerin artırılmasına 
ihtiyacımız var

SEVESO kapsamına giren işletme-
lerin yüzde 13’ünün Kocaeli’de faaliyet 
gösterdiğine dikkat çeken Zeytinoğlu 
şöyle devam etti: “Her yıl dünyada mil-
yonlarca insanın, iş kazası sonucunda 
hayatını kaybettiğini ve bunun yanında 
bildirilmeyen veya eksik bildirilen iş 
kazalarının bu sayıyı artırarak mevcut 
durumu daha da endişeli bir boyuta ta-
şıdığını biliyoruz. Ülkemizde ise mey-
dana gelen iş kazası ve bu kazalar so-
nucu hayatını kaybeden kişi sayılarının 
ne yazık ki, yıllara göre arttığı, resmi 
verilerde görülüyor. BEKRA beyan sis-
temindeki verilere göre SEVESO kap-
samına giren işletmelerin yüzde 13’ü 
ilimizde faaliyet göstermektedir. Özel-
likle bu konu ilimizi çok yakından ilgi-
lendiriyor. Biz de Kocaeli Sanayi Odası 
olarak bu konuda liderlik edecek birçok 
projeye imza atmaktan dolayı gurur 
duyuyoruz. Tüm bu çalışmalarımızda 

bizlerden desteğini esirgemeyen ilgili 
Bakanlıklarımıza buradan bir kez daha 
teşekkür ederiz. Ancak; söz konusu di-
rektif kapsamında gerekli önlemlerin 
alınabilmesi için tesislerde çok büyük 
yatırımların yapılması gerekiyor. Bu 
kapsamda Oda olarak talebimiz; bu 
konuda yapılacak yatırımlar konusun-
da teşvik ya da destek mekanizmasının 
oluşturulmasıdır.”

- Yaşar Çakmak: Kocaeli büyük bir 
potansiyele sahip

“Çok küçük çabalarla, tedbirlerle, 
proses düzenlemeleriyle hem ekono-
mik avantajlar sağlamak hem de doğ-
rudan insan hayatını etkileyecek çok 
önemli adımlar atmak mümkün” diyen 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Başkan 
Vekili Yaşar Çakmak ise Proses Emni-
yet Sempozyumu’nda gerçekleştirdiği 
konuşmasında şunları söyledi: “Kolay-
lıkla alabileceğimiz birtakım tedbirleri 
yeniden konuşarak, bu konuda çıkmış 
mevzuatları güncelleyerek, uyarlaya-
rak, takip ederek çok büyük faciala-
rın önüne geçebiliriz. Deprem anında, 
deprem gelmeden önce yapılacak olan 
şeyler var. Ulaşım ile ilgili, haberleşme 
ile ilgili, telli/telsiz sistemler ile ilgi-
li atmamız gereken adımlar var. Çok 
az maliyetlerle çok yüksek verimler 
elde etmek mümkün. Sanayinin kalbi, 
üretimin kalbi, birçok teknoloji firması 
da yine burada. Kocaeli, Türkiye gibi 
dünyaya da örnek olacak uygulamala-
rı pekâlâ üretiyor ve bundan sonra da 
üretmeye devam edecek.”

- İbrahimcioğlu: Teknoloji ve sanayi 
birbirinden ayrılamaz bir bütündür

KSO 3. Proses Emniyeti sempozyumu, sektör temsilcilerinin yoğun katılımı 
ile gerçekleştirildi. 2 gün süren sempozyum yaklaşık 2 bin kişiyi ağırladı.
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Bilişim Vadisi Genel Müdürü Ah-
met Serdar İbrahimcioğlu ise konuş-
masında şunları söyledi: “Dünya artık 
verinin hızlı bir şekilde işlenmesi ve 
devamına dayalı sistemlerde kullanı-
mıyla dönüyor. Dijital dönüşüm tüm 
alanları etkilediği gibi Proses Emniyeti 
anlamında da önemli gelişmelere imza 
attı. Bilişim Vadisi olarak bizde vizyo-
numuz doğrultusunda milli teknoloji 
hamlesiyle dünyayı değiştirecek ulusal 
ve uluslararası faydalı teknolojilerin 
üretilmesi için çabalıyoruz. Bu yolda 
da Proses Emniyeti’nin insan odaklı 
bir teknolojinin esası olduğunun, insan 
hayatının ve doğal yaşamı koruyacak 
bütün süreçlerde bu çalışmaların ne 
kadar önemli olduğunun bilinciyle ha-
reket ediyoruz.” 

Bilişim Vadisi’nin 3 tane organize 
sanayi bölgesiyle birlikte “Dijital Dönü-
şüm Yol Haritası” planını çıkardığını da 
belirten Ahmet Serdar İbrahimcioğlu, 
15 firmanın bu organize sanayi bölge-
leriyle beraber dijital kalkınma planla-
rını oluşturduklarını sözlerine ekledi.

- Hasan Şerefhan: Dünyanın en büyük 
endüstrilerinden biri

Kimya sanayinin, dünyanın en bü-
yük endüstrilerinden biri olarak faali-
yetlerine devam ettiğini ve 2060 yılın-
da küresel kimyasal üretimin daha da 

artmasını öngördüklerini belirten DYO 
Boya Fabrikaları İnşaat Boyaları Fab-
rika Direktörü ve Sempozyum Düzen-
leme Kurulu Başkanı Hasan Şerefhan, 
“Endüstriyel ve kimyasal kazaların 
insan ve çevre sağlığına oluşturabile-
ceği tehditlerin önüne geçebilmek ve 
bu kazaların etkilerinin azaltılması çok 
büyük bir önem taşıyor. İşte bu neden-
le 3. Proses Emniyeti Sempozyumu, 
tehlikeli maddeler bulunduran kuru-
luşlarda, büyük endüstriyel kazaları 
önlemek ve muhtemel kazaların in-
sanlara ve çevreye olan zararlarını en 
aza indirmek, yüksek seviyede, etkili ve 
sürekli korumayı sağlamak için alınma-
sı gerekli önlemler ile ilgili yönetmelik, 

uygulama, teknik bilgi, Ar-Ge, ürün ve 
hizmetlerin tüm ilgili sektörlere ak-
tarılması amacıyla önemli bir görev 
üstlenmiş durumda. Sanayiciler olarak 
üretim süreçlerimizi daha güvenli hale 
getirmek büyük endüstriyel kazaların 
önlenmesi ve çevreye olan etkilerinin 
azaltılmasını en önemli sorumluluğu-
muz olarak son derece önemsiyoruz. 
Bakanlıkların ve 50’nin üstünde STK 
ve Sanayi şirketlerinin desteklediği 
bu sempozyumda tüm katılımcıların 
bu sempozyumdan edindikleri bilgi ve 
tecrübeleri, iyi uygulamaları kendi ça-
lışma alanlarında/sanayilerinde uygu-
lamalarını hedefliyoruz ve bekliyoruz” 
dedi.

- Teknolojik gelişmelere uyum 
sağlıyor

Türkiye’de dijital dönüşüm çalış-
malarının ve Proses Emniyeti’nin tek-
nolojik gelişmelere uyum sağlayarak 
ilerlediğine dikkat çeken Hasan Şe-
refhan, “Tüm dünyada olduğu gibi ül-
kemiz sanayisinde de dijital dönüşüm 
(Endüstri 4.0) çalışmaları önemli ölçü-
de hız kazanmaktadır. Sanayicilerimiz 
tesislerindeki dijital checkuplar ile iş-
letmelerin dijital olgunluk analizlerini 
yaparak dijitalleşme yol haritalarını 
hazırlamaktadırlar. Aslında dijitalleş-
me sürecinde fırsatları yakalayan ve 

hızlı uyum sağlayan tesis-
lerin önemli kazanımlar elde 
ettiklerini biliyoruz.İşte bu 
noktada Proses Emniyetin-
de de teknolojik gelişmeleri 
takip eden ve dijital ikizler ile 
süreçleri yöneten, modelle-
me sistemi ile bigdata oluş-
turan şirketlerde emniyet 
sistemleri çok daha güvenli 
olmakta ve kontrollü süreç 
yönetimleri ile de kaza risk-
lerini en aza indirgemekte-
dir” dedi.

- Kocagül: TİSK olarak temel 
önceliğimiz çalışan sağlığı

Sanayi kuruluşlarının gelişmesinin, 
sürdürülebilir rekabetçi ve sağlıklı bir 
yapıda üretim yapmalarının TİSK açı-
sından temel bir öncelik olduğunun 
altını çizen ve yürüttük-
leri faaliyetler hakkında 
bilgi veren Türkiye İşve-
ren Sendikaları Konfede-
rasyonu Yönetim ve İcra 
Kurulu Üyesi ve KİPLAS 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Levent Kocagül ise; “Kon-
federasyonumuzun 81 
ilde temsil ettiği sektörle-
re ve iş birliğine bakacak 

olursak 2 milyon çalışandan söz ediyo-
ruz. Bu nedenle İş Sağlığı ve Güvenliği 
alanlarında TİSK ve TİSK Mikrocerrahi 
Vakfı iş birliği ile işletmelerin daha gü-
venli üretim yapmalarına yönelik pek 
çok faaliyet yürütüyoruz. İSG Teknolo-
jilerini Yaygınlaştırma Projesi ile işlet-
melerde temel olan İSG kültürünü yer-
leştirmesi, yaygınlaştırması ve daha 
sağlıklı ve güvenli bir ortam sunulması 
amaçlanmaktadır. Yapay zeka destekli 
İSG Video Analiz Yazılım Platformu ile 
iş kazası riskleri önceden belirlenebil-
mektedir. TİSK Akademi Online Plat-
formu ile kişisel ve profesyonel gelişim 
alanlarında, sendikalarımıza ve bağlı iş 
yerlerine, çalışanlarına ve ailelerine 
online olarak ücretsiz yararlanabile-
cekleri bir imkan sunulmaktadır. İSG 
Forum Tiyatrosu ise, İş Güvenliği yak-
laşımı konusunda davranış değişikliği-
ne katkı sağlamaktadır.” dedi.

- Semih Özçakır: Mevuzat çalışmaları 
tamamlandı

Bakanlık olarak, çalışma hayatına 
mal olan sorunların çözümü için bü-
tün sosyal çalışmaları yoğun bir şe-
kilde devam ettirdiklerini ifade eden 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
Rehberlik ve Teftiş Başkanı Yardım-
cısı Semih Özçakır, “Ülkemizde büyük 
endüstriyel kazaların önlenmesi ve 
etkilerinin azaltılması hakkında yönet-
melik son olarak 2 Mart 2019 tarihinde 
yayınlanmış olup, bu yönetmeliğin ya-
yınlanmasını takiben Güvenlik Raporu 
Tebliği, Büyük Kaza Önlemesi Politikası 
Tebliği, Büyük Kaza Senaryo Dokümanı 
Tebliği’nin de yayınlanması ile birlik-
te yönetmelik kapsamında çıkarılması 
gereken mevzuat çalışmaları tamam-
lanmıştır. Yönetmelik kapsamında 
yapılan teftişlerde tespit edilen nok-
sanlıklarını giderme iradesinde olan 
işverenlerimize süre verilerek noksan-
lıkların giderilmesini sağlamaktadır. 
Ancak başkanlarımız tarafından yürü-
tülen teftişlerde edindiğimiz izlenime 
göre işverenlerimiz ve iş yeri yönetici-
lerinin proses güvenliği konusunda hiç 
müfettiş gelmeden sorunlarını çözme 
iradesinde olmadıklarını tespit etmiş 
bulunmaktayız” diye konuştu.
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Zeytinoğlu, Avrupa Komisyonu Kıdemli Başkan 
Yardımcısı Frans Timmermans ile biraraya geldi

[ab ile ilişkiler ►

Türkiye-AB yüksek düzeyli iklim 
diyaloğu toplantısının ikincisi için 
Ankara’ya gelen Avrupa Komis-

yonu Kıdemli Başkan Yardımcısı Frans 
Timmermans, bir dizi temaslarda bu-
lundu. Avrupa Komisyonunun Avrupa 
Yeşil Mutabakatı ve İklim Yasası konu-
sundaki çalışmalarından sorumlu olan 
Timmermans, ilk olarak Çevre Şehircilik 
ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum 
ve Ticaret Bakanı Mehmet Muş ile gö-
rüştü. Timmermans bu görüşmelerde 
yeşil dönüşümde Türkiye ile AB ara-
sında yakın işbirliğinin önemine dikkat 
çekti. Timmermans, Paris İklim Anlaş-
ması hedefleri doğrultusunda küresel 
sıcaklık artışını 1.5 derece ile sınırlı tut-
ma önceliğine değindi, Türkiye’nin 2053 
sıfır emisyon hedefi ve ulusal katkı be-
yanını COP 27 öncesinde güncelleme 
taahhüdünde bulunmasının önemini 
vurguladı. 

- Timmermans: AB adına burada 
olmam sürecin devamı açısından 
sembolik önem taşıyor

Avrupa Komisyonu Kıdemli Başkan 
Yardımcısı Frans Timmermans, Çevre 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Mu-
rat Kurum ile ortak yapılan basın top-
lantısında da “Benim de AB adına bura-
da olmam, bu sürecin devamı açısından 
sembolik önem taşıyor. Bizler, çocuk-
larımız ve torunlarımız için daha iyi bir 
dünya, daha iyi bir çevre ortaya koymak 
durumundayız. Bunun için de şimdiden 
çalışmaya başlamalıyız. Türkiye ile olan 
diyaloğumuzun hem AB için hem de 
Türkiye için stratejik bir fırsat olduğunu 
düşünüyorum. Çünkü içinde bulundu-
ğumuz politik ortam çok zorlu. 

Barbarlığı reddeden ülkelerin bir 
arada durması gerekiyor. Ukrayna’nın 
barışçıl halkına yapılan bu işgali redde-
den ülkelerin bir arada olması gerekiyor” 
diye konuştu.

- İklim nötr kıta için AB ve Türkiye 
yakın çalışmalı

Frans Timmermans, ziyaretleri kap-
samında iş dünyası ve sivil toplum tem-
silcileri ile de bir araya geldi. İş dünyası 
ile düzenlenen çalışma yemeğine Koca-
eli Sanayi Odası (KSO) Başkanı ve TOBB 
Başkan Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu da 
katılım sağladı.Toplantıda Timmermans, 
AB ve Türkiye ilişkilerinde karşılıklı ya-
rar temelinde işbirliği yapmanın kritik 
önemde olduğunu belirtti. 

Timmermans, Avrupa Yeşil 
Mutabakatı’nın Avrupa’yı 2053’te dün-
yanın ilk iklim nötr kıtası haline getirmeyi 

hedeflediğini, bu hedefe ulaşmak için AB 
ve Türkiye’nin yakın çalışmasının öne-
mine değindi ve özellikle döngüsel eko-
nomiye geçiş, yenilenebilir enerji, güneş 
ve rüzgar enerjisinin payının artırılması 
ve yeşil hidrojen gibi alternatif yakıtların 
üretimi gibi konularda Türkiye ve AB’nin 
birlikte çalışabileceğini belirtti. 

- Zeytinoğlu: Gümrük birliği 
güncellemesi yakın zamanda 
başlatılmalı

KSO Yönetim Kurulu Başkanı ve 
TOBB Başkan Yardımcısı Ayhan Zey-
tinoğlu, Timmermans’a iş dünyasının 
Türkiye’nin AB üyelik hedefi, gümrük bir-
liğinin güncellenmesi, vize serbestliği ve 
yeşil mutabakat konularına verdiği des-
teği aktardı. 

AB ve Türkiye arasında başlatılan 
pozitif gündem kapsamında ilişkilerin 
canlandırılmasının önemine değinen 
Zeytinoğlu, özellikle gümrük birliğinin 
güncellenmesi sürecinin yakın zaman-
da başlatılmasının iki taraf arasındaki 
ticari ve ekonomik ilişkilerin gelişmesi 
ve derinleşmesine katkıda bulunacağını 
belirtti. 

Zeytinoğlu, Türkiye’nin güvenlik, 
enerji ve göç gibi konularda AB’nin çok 
yakın bir ortağı olduğunu hatırlattı. 3 
milyon 700 Suriyeli’ye ev sahipliği ya-
pan Türkiye’nin, Avrupa’nın üzerinden 
önemli bir yükü aldığını belirtti. 

Almanya’nın her bir mülteci için yak-
laşık 30 bin avro harcadığını ve bu he-
sapla, Türkiye’nin gerçekleştirdiği insani 
görevin öneminin ve maliyetinin daha iyi 
anlaşılabileceğini söyledi. 

- Dönüşüm baskısı yaratan ‘Yeşil 
Mutabakat’ fırsatlar da barındırıyor

Zeytinoğlu, ayrıca Avrupa Yeşil 
Mutabakatı’nın bir dönüşüm baskısı 
yarattığını ancak bunun yanında fırsat-
lar da barındırdığını belirtti. Hemen her 
sektörde köklü bir dönüşümü gerekti-
ren yeşil mutabakatın Türkiye ve AB’yi 
bir araya gelmeye zorladığını belirten 
Zeytinoğlu, AB’nin Türkiye’ye yaptığı 
yatırımların artarak devam etmesinin 
kritik önemde olduğunu vurguladı. Ye-
şil ekonomi, hidrojen, güneş enerjisi, 
elektrikli araç gibi alanlara yapılacak 
yatırımların Türkiye-AB ticari ve eko-
nomik ilişkilerinin iki tarafın da yararına 
olacak şekilde gelişmesine katkıda bu-
lunacağını ifade etti. 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
ve TOBB başkan Yardımcısı 
Ayhan Zeytinoğlu, Avrupa 
Komisyonu Kıdemli 
Başkan Yardımcısı 
Frans Timmermans 
ile bir araya geldi, AB 
üyelik hedefi, gümrük 
birliğinin güncellenmesi, 
vize serbestliği ve yeşil 
mutabakat konularına 
ilişkin görüşlerini paylaştı
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BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ
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Teknoloji
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İsviçre’nin İstanbul Başkonsolosu 
Julien Thöni, Yeşil Mutabakat’ın, 
yerel ve bölgesel ekonomileri 

etkileyeceğini belirterek, ‘Ayrıca, 
toplum olarak da buna uyum sağ-
lamamız gerekecek. Mutabakat, 
sadece AB’de çok önemli bir dönüşü-
me sebep olmasıyla birlikte AB’nin 
Türkiye gibi yakın ticari partnerlerini 
de yakından ilgilendiriyor.’ dedi.

Almanya’nın Ankara Büyükelçiliği, 
İsviçre’nin Ankara Büyükelçiliği ve 
Advantage Austria tarafından orga-
nize edilen ‘AB Yeşil Mutabakatı’nın 
Türk Ekonomisi ve İş Dünyası Üzerin-
deki Potansiyel Etkileri’ toplantısı 
İstanbul’da gerçekleştirildi.

İsviçre’nin Ankara Büyükelçiliği 
Ekonomi ve Kültürel İşler Müsteşarı 
Ariane Tinner moderatörlüğünde-
ki toplantıya, İsviçre’nin İstanbul 
Başkonsolosu Julien Thöni, İsviçre 
Ticaret Odası Derneği Başkanı Arpat 
Şenocak, Escarus TSKB Sürdürülebi-
lirlik Danışmanlığı AŞ Genel Müdürü 
Dr. Kubilay Kavak ve İstanbul Teknik 
Üniversitesi’nden Doç. Dr. Ahmet Atıl 
Aşıcı katıldı.

İsviçre’nin İstanbul Başkonsolosu 
Thöni, toplantıda yaptığı konuşma-
da, AB Yeşil Mutabakatı kapsamında, 

AB ülkelerinin 2050 yılına kadar 
‘karbon nötr’ olmayı hedeflediğini, 
söz konusu hedef doğrultusunda, 
küresel ısınmanın da sınırlandırı-
lacağını, bunun geri dönüşümün 
artırılması, ormanların yok olması 
ve vahşi tarım uygulamalarının 
engellenmesi gibi önemli konuları da 
içerdiğini söyledi.

Thöni, Yeşil Mutabakat’la birlikte 
önemli dönüşümlerin yaşanacağına 
işaret ederek, bu kapsamda, ulaşım, 
inşaat, tarım ve sanayi gibi sektör-
lerde önemli inovasyonların gerçek-
leştiğini anlattı.

Yeşil Mutabakat’ın sadece AB’nin 
kendisi için büyük değişiklikler 
getirmediğini belirten Thöni, ‘Şüp-
hesiz, Yeşil Mutabakat, yerel ve 
bölgesel ekonomileri etkileyecek. 
Ayrıca, toplum olarak da buna uyum 
sağlamamız gerekecek. Mutabakat, 
sadece AB’de çok önemli bir dönüşü-
me sebep olmasıyla birlikte AB’nin 
Türkiye gibi yakın ticari partnerle-
rini de yakından ilgilendiriyor.’ diye 
konuştu.

Thöni, Yeşil Mutabakat’ın bölge-
sel iş birlikleriyle başarılı olacağını 
ifade ederek, ‘Türkiye ekonomisi ve 
toplumunun Yeşil Mutabakat dönü-

şümünün önemli bir parçası olaca-
ğından eminim.’ dedi.

- ‘Yeşil Mutabakat’a adapte olmak 
gerçekten çok kritik’

İsviçre’nin Ankara Büyükelçiliği 
Ekonomi ve Kültürel İşler Müsteşarı 
Ariane Tinner de Yeşil Mutabakat’a 
adapte olmanın çok kritik olduğunu 
vurgulayarak, ‘Bu; yalnızca ekonomik 
açıdan değil, bununla birlikte insan 
ırkının dünya üzerinde hayatını sür-
dürebilmesi açsından da çok önemli.’ 
dedi.

Tinner, Yeşil Mutabakat’la birlikte 
önemli değişimler yaşandığına işaret 
ederek, ‘Şirketler bu mutabakata 
uyum sağlamak zorunda. Yoksa AB’ye 
ihracat yapamazlar.’ ifadesini kullan-
dı.

Escarus TSKB Sürdürülebilirlik 
Danışmanlığı AŞ Genel Müdürü Dr. Ku-
bilay Kavak ise ‘AB Yeşil Mutabakatı; 
mevzuat, rapor gibi birçok çalışmadan 
oluşan bir külliyattır. Dünyayı, doğayı 
ve insanın doğayla olan ilişkisini anla-
manın yeni yoludur.’ diye konuştu.

Kavak, AB Yeşil Mutabakatı’nın 
sadece AB’yle ilgili olmadığını, Türkiye 
dahil AB’nin ticaret yaptığı birçok ül-
keyi yakından ilgilendirdiğini söyledi.

AB Yeşil Mutabakatı’nın Türk ekonomisi ve 
iş dünyası üzerindeki etkileri  tartışıldı 

[çevre ve iklim ►
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Nisan ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,4 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı nisan ayında yüzde 77,8 ile 
mart ayına göre 0.5 puan, geçen yılın aynı ayına göre 1.9 puan arttı. 

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı nisan 
ayında yüzde 71.4 olarak gerçekleşti. Nisan ayı kapasite kullanım oranı, hem mart ayına göre, hem geçen yılın 

aynı ayına göre 0.4 puan arttı.

Nisan ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 24’ünün istihdamla-
rının arttığı, yüzde 64’ünün istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 12’sinin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Nisan (yüzde)

Arttı 24

Değişmedi 64

Azaldı 12

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan nisan ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 148 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Mayıs (yüzde)

Arttı 20

Değişmedi 58

Azaldı 22

Firma Bildirimleri Mayıs (yüzde)

Arttı 17

Değişmedi 64

Azaldı 19

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 20’si mayıs ayında iç si-
parişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 22’i 
siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firma-
ların yüzde 58’inde ise sipariş miktarlarında 
bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 17’si dış 
siparişlerinin mayıs ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 19’u azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 64’ünde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

Büyük 
Ölçekli
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TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nun, D-8 Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı, Bangladeş Ticaret ve Sanayi Odaları Fe-
derasyonu eski Başkanı Sheikh Fazle Fahim ile bir araya geldiği toplantıya Kocaeli Sanayi Odası Başkanı ve TOBB 
Başkan Yarımcısı Ayhan Zeytinoğlu da katılım sağladı. Toplantıda; yeni projeleri ve yapılacak faaliyetler görüşüldü.

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı ve TOBB Başkan Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB AB Uyum Komisyonu’nun toplantı-
sına katıldı. Toplantıda, Türkiye-AB ilişkilerinde son gelişmeler ele alındı.

Bangladeş TSO eski başkanı ile buluşma

[ziyaret ►



Yenilikçi Eğitim Ortak Sağlık Güvenlik Birimi Danışmanlık Tıbbi Malz. San. ve Tic. Ltd. Şti.

YENİLİKÇİ OSGB

Sepetlipınar Serbest Bölge Mah. 107. Cad. No:12/B

İŞ SAĞLIĞI VE İŞ GÜVENLİĞİ UZMANI 

Tel: 0262 341 38 41(Pbx) Faks: 0262 341 38 60





Ulusal bayramlarda ‘satranç’ ile geleceğe hamle

23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı Satranç Turnuvası 23 - 24 
Nisan tarihleri arasında, Derince Kapalı Spor Salonu'nda gerçekleştirildi.
19 Mayıs Gençlik ve Spor Bayramı - Başiskele Satranç Turnuvası ise, 7-8 

Mayıs tarihlerinde Başiskele Spor Salonu'nda gerçekleştirildi.
Turnuvalarda kategorilerinde ilk 3'e madalyaları ödül töreninde verildi.

9 yaş kategorisi - 1.Kuzey Alp Ayyıldız, 2. Tuğra Ünal, 
3. Ayeser Levent Akbay

12 yaş kategorisi - 1. Akın Yiğit Armağan, 2. Koray Nas, 
3. Ahmet Burak Beker

10 yaş kategorisi-1. Ahmet Kaan Çizer, 2. Görkem 
Manav, 3. Selim Asiltürk Çakır

10 yaş ve altı kategorisi - 1. Kuzey Alp Ayyıldız, 2. Uras 
Sakır, 3. Mehmet Kıvanç Demir, 4. Hamdi Eymen İpek, 5. 
Selim Kara, 6. Ayeser Levent Akbay, 7. Görkem Manav,  
8. Baran Sert, 9. Tuğra Ünal, 10. Yağız Efe Kiriş

Başiskele 
Belediye 
Başkanı 
Yasin 
Özlü, açılış 
hamlesini 
yaptı 8 yaş kategorisinin 

1.’si Tarık Emre 
Durulgan oldu
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Referans no: BOGR20201013001
Yunan firma dökme demir, çelik, alüminyum ve pirinç alaşımların-
dan döküm üretiminde uzmanlaşmış dökümhane ve makine atölyesi 
olarak hizmet sunmaktadır. Firma enerji, madencilik, nakliye, kimya 
ve gıda endüstrisinde faaliyet gösteren yada döküm parçaların top-
tancılığını yapan iş ortakları aramakta, üretim veya taşeronluk an-
laşması sunmaktadır.

Referans no: BRBG20210226001
Sağlıklı gıda ürünleri ve diğer hızlı tüketim malları ticaretinde 12 yılı 
aşkın deneyime sahip olan Bulgar bir distribütör, süper gıdalar, ta-
hıllar, unlar, tahıllar, kuruyemişler, kuru meyveler, şifalı otlar, özler, 
uçucu yağlar, baz yağlar ve ev yapımı ürünler aramaktadır. Firma 
distribütörlük ve ticari acentelik anlaşması ile bu ürünlerin Bulgaris-
tan pazarında tanıtımını sağlayacaktır.  

Referans no: BRNL20211103001
Ev dekorasyonu ve mutfak ürünleri alanında faaliyet gösteren Hollan-
dalı bir küresel distribütör, çoğunlukla ahşap, taş ve seramik gibi do-
ğal malzemelerden yapılmış ev dekorasyonu ve mutfak malzemeleri 
üretmek için doğal malzemeleri işleyen üreticilerle üretim anlaşması 
aramaktadır.

Referans no: BOIT20210318001
Kişiye özel kristal ve cam ürünlerin tasarımı ve üretiminde uzman-
laşmış İtalyan KOBİ, ev ve ofis mobilyaları için cam ürünlerde de 
deneyime sahiptir. İtalyan firma, mobilya için bitmiş ürünler (cam 
aksesuarları ve bileşenleri) için ortaklıklar aramaktadır. Bu ürünler, 
yenilikçi bir teknik (cam tornalama) ve cam işleme (UV tutkallama, 
cilalı taşlama, kaplama çıkarma, cam bükme) sayesinde son derece 
özelleştirilebilmektedir. İtalyan firma ticari acentelik ve üretim an-
laşması ile ilgilidir.

Referans no: BRGR20211122001
Dünya çapında lojistik hizmeti veren bir Yunan firma, FEFCO stan-
dartlarını karşılayan karton kutu ve kargo/taşıma poşetleri tedarik 
edebileceği güvenilir tedarikçiler aramaktadır.  

Referans no: BRMT20210602001
Oluklu levhalar ve makaralar, karton panolar ve bölmeler, oluklu 
karton kutular ve catering kutuları üreten Maltalı bir firma, tedarikçi 
anlaşması yoluyla tedarik sürekliliğini sağlayabilecek güvenilir ulus-
lararası karton ham kağıt tedarikçileri aramaktadır.

Referans no: BRMK20210820001
Kuzey Makedonya merkezli yüksek kaliteli makine parça ve araçları 
üreten firma; metal, çubuk ve profil üretimi için kendilerine hammad-
de tedarik edebilecek ortaklar aramaktadır.

Referans no: BRRO20211217001
Profesyonel paketleme çözümlerinde uzmanlaşmış Romanyalı bir 
firma, doğrudan üreticilerden çemberleme bandı ve kendinden yapış-
kanlı bantlar elde etmekle ilgilenmektedir. Firma Avrupa Birliği ve 
Türkiye’den çemberleme bandı, yapışkan bant ve aksesuar üreticileri 
ile üretim anlaşması kapsamında işbirliği yapmak istemektedir.

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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